
Protokół Nr XIV/15

z XIV sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 22 grudnia 2015 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej, ul. Dąbrowskiego

(czas trwania godz.:12:00 – 19:30)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady XIV sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Przewodniczący  stwierdził,  że na sali jest quorum - obecnych było 19 radnych (nieobecni byli 

radni:  Wiesława  Sztaba,  Piotr  Smagur  i  Marek  Toboła)  -  pozwalające  na  podejmowanie 

prawomocnych uchwał oraz powitał przybyłych radnych i zaproszonych gości – listy obecności 

stanowią załączniki do protokołu.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że zgodnie z pismem Prezydenta 

Miasta  Piły z  17 grudnia  br.  prosi  o  wprowadzenie  do porządku obrad sesji  projektu uchwały

w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  przetargu  nieruchomości  położonych  przy

ul. Magazynowej w Pile - druk nr 372, projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

w  roku  2016  pomocy  finansowej  dla  samorządu  Województwa  Wielkopolskiego  na  zadanie

w zakresie  obsługi  bibliotecznej  oraz  zawarcie  stosownej  umowy -  druk nr  371 oraz  projektu 

uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach 

na ławników - druk nr 373.

Przewodniczący zapytał, czy są jakieś inne propozycje do porządku obrad.

W związku z tym, że nie było innych propozycji, Przewodniczący powiedział, że Rada przegłosuje 

wprowadzenie nowych punktów do porządku obrad.

Glosowanie – wprowadzenie 1 punktu do porządku obrad:

Radni przyjęli wprowadzenie punktu 17 głosami „za”.

Glosowanie – wprowadzenie punktu 2 do porządku obrad:

Radni przyjęli wprowadzenie punktu 17 głosami „za”.



Glosowanie – wprowadzenie 3 punktu do porządku obrad:

Radni przyjęli wprowadzenie punktu 17 głosami „za”.

Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosiła  Marię  Kubicę,  wiceprzewodniczącą Rady Miasta 

Piły  o  odczytanie  informacji  w  sprawie  protokołu  z  XIII  sesji  Rady Miasta  Piły  -  informacja 

stanowi załącznik do protokołu.

Maria Kubica, wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły odczytała informację i postawiła wniosek 

o przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni  jednogłośnie  pozytywnie  –  16  głosami  „za”  -  zaopiniowali  wniosek  o  przyjęcie 

protokołu z XIII sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Wręczenie statuetek z okazji jubileuszu działalności firm.

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XIII

a XIV sesją Rady Miasta Piły - druk nr 351.

4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 353.

5. Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2016 - 2029 - 

druk nr 345. Opinia RIO - druk nr 367.

6. Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2016 r. - druk nr 346. Opinie RIO - druki nr 

368, 369. Autopoprawka - druk nr 374.

7. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji  urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2016 - 2018 - druk nr 357.

8.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  przyznania  pierwszeństwa

w nabyciu budynku użytkowego (garażu) położonego przy ul. Krzywej w Pile na rzecz najemcy - 

druk nr 359.

9.  Projekt  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na  sprzedaż  nieruchomości  położonej  przy ul. 

Wawelskiej  w Pile  w związku z  realizacją  roszczenia  wynikającego  z  art.  209a ust.  1  ustawy

o gospodarce nieruchomościami - druk nr 360.
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10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej przy ul. 

Roosevelta 58-60 w Pile w związku z realizacją roszczenia wynikającego z art. 209a ust. 1 ustawy

o gospodarce nieruchomościami - druk nr 361.

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 

położonej przy ul. Łowieckiej w Pile - druk nr 362.

12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 

położonej przy ul. Złotej w Pile - druk nr 363.

13.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  do  realizacji  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016-2020 - druk nr 358.

14.  Projekt  uchwały w sprawie  Gminnego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych na rok 2016 - druk nr 366.

15. Projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Miasta Piły na 2016 rok - druk nr 354.

16. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły na 

2016 rok - druk nr 356.

17. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok - druk nr 364.

18. Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu - druk nr 365.

19.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  bezprzetargowej 

nieruchomości położonej przy ul. Ogrodowej w Pile - druk nr 370.

20. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 

położonych przy ul. Magazynowej w Pile - druk nr 372.

21. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie w roku 2016 pomocy finansowej dla 

samorządu  Województwa  Wielkopolskiego  na  zadanie  w  zakresie  obsługi  bibliotecznej  oraz 

zawarcie stosownej umowy - druk nr 371.

22.  Projekt  uchwały w sprawie  zasięgnięcia  od Komendanta Wojewódzkiego Policji  informacji

o kandydatach na ławników - druk nr 373.

23. Przedłożenie planów pracy stałych Komisji Rady Miasta Piły na 2016 rok - druk nr 355.

24. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych - druk nr 352.

25. Wolne głosy, wnioski i informacje.

26. Zamknięcie obrad.

Ad 2.

Wręczenie statuetek z okazji jubileuszu działalności firm.
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Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  Rada  chce  uhonorować 

przedsiębiorców obchodzących jubileusz. W tym roku jubileusz 25-lecia obchodzą firmy: Studio 

Architektury KONTUR Światopełk-Mirscy Sp.  j.,  Przedsiębiorstwo Poligraficzno  -  Reklamowe 

Tongraf,  Zakład  Robót Instalacyjno -  Inżynieryjnych Wodbud Sp. j.,  Best Sp. z o.o.,  a 20-lecie 

obchodzi  Biuro  Obsługi  Architektoniczne  Archi-Graf Sp.  z  o.o.  Przewodniczący powiedział,  że 

prosi Grzegorza Marciniaka, prezesa Izby Gospodarczej Północnej Wielkopolski o przedstawienie 

firm, które obchodzą jubileusz.

Grzegorz Marciniak, prezes Izby Gospodarczej Północnej Wielkopolski przedstawił zebranym 

firmy obchodzące jubileusz.

Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił  o wejście na scenę Piotra Głowskiego, prezydenta 

Piły.

Piotr Głowski,  prezydent  Miasta  Piły powiedział,  że  to  są  wspólne  nagrody i  Miasta  i  Izby 

Gospodarczej  Północnej  Wielkopolski,  ale ponieważ kończy się  rok i  firma „Best”  nie miałaby 

szansy przystąpić do Izby, a chcieliśmy by 25-lecie tej firmy nie zostało pominięte, to awansem, 

licząc na to, że fakt bycia członkiem organu doradczego Prezydenta, czyli Izby, będzie zachętą, 

chciałaby Prezydent zaprosić na scenę także przedstawicieli  firmy  Best Sp. z o.o.,  obchodzącej

w tym roku srebrne gody.

Nastąpiło wręczenie statuetek i gratulacji.

Ad 3.

Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy

XIII a XIV sesją Rady Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.
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Ad 4.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Radny Przemysław Gawroński zadał  pytania dotyczące następujących punktów sprawozdania:

4., 6., 9., 13., 27., 39., 58. i 61.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że także chciałby zapytać o punkt 39. sprawozdania.

Radna  Teresa  Kasior powiedziała,  że,  korzystając  z  obecności  na  sali  wicestarosty  Stefana 

Piechockiego,  chciałaby  zadać  pytanie.  Jesteśmy  –  powiedziała  Radna  –  w  drugim  etapie 

modernizacji  stadionu  przy  ul.  Żeromskiego,  Starostwo  Powiatowe  natomiast  myśli

o zagospodarowaniu obiektu przy ul. Okrzei. Wiadomo, że stadiony będą służyły podobnym celom. 

Radna  Kasior  zapytała,  czy  nie  warto  porozmawiać  o  tym,  żeby rozbudować  stadion  przy ul. 

Żeromskiego,  a  odpowiedni  kalendarz  imprez  pozwoliłby  na  przeprowadzenie  planowanych 

wydarzeń.

Radna Maria Kubica zapytała o 71. punkt sprawozdania.

Prezydent Piotr Głowski odpowiadając na pytania Radnych powiedział m.in.:

•Odnośnie do punktu  4.  powiedział,  że  nie  wie,  kto  był  wnioskodawcą odznaczenia,  o  którym 

mowa i dodał, że może dopytać i jeśli radnemu Gawrońskiemu będzie potrzebna ta informacja, 

to chętnie ją przekaże.

•Z Państwową Wyższą Szkołą Zawodową im. Stanisława Staszica w Pile, z jej Rektorem, Prezydent 

spotyka się często i regularnie. Współpraca dotyczy nie tylko spraw codziennych, ale również 

programów  i  projektów,  które  bywają  wieloletnie.  Jedno  z  ostatnich  spotkań  dotyczyło 

współpracy zagranicznej uczelni, chcielibyśmy, jako Miasto, pomóc w nawiązaniu kontaktów

z  odpowiednikiem na  terenie  Niemiec,  jest  to  jedna  z  pięt  achillesowych,  uczelnia  dzisiaj 

współpracuje z wieloma ośrodkami na całym świecie, a z najbliższym partnerem do tej pory to 

się  nie  udawało,  pomaga nam w tym polski  konsulat,  który bardzo angażuje się  w sprawy 

miejskie i te związane z bieżącą działalnością i sprawami biznesowymi. Prezydent powiedział, 

że  ma  nadzieję,  iż  w  najbliższym  czasie  będzie  mógł  przekazać  bardzo  dobrą  wiadomość 

Rektorowi.  Rozmawiamy też  o tym w jaki  sposób wspólnie  prowadzić  w kolejnych latach 

projekty z innymi uczelniami pilskimi, rozwijając projekt „Studiuj w Pile”.

•Odnośnie do punktu 9. Prezydent powiedział, że projekt dotyczący rowerów miejskich, to projekt 
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ten jest w tej chwili nie tylko na etapie sprawdzania i działań koncepcyjnych, ale mamy też 

zagwarantowane pieniądze w programie POSI, jest m.in. mowa o systemie rowerów miejskich, 

zastanawiamy się nie tylko nad tym, czy to zrobić, ale przede wszystkim nad tym, kiedy i w jaki 

sposób będziemy to utrzymywać. Jest niewielkim zadaniem zainwestowanie w ten projekt, dużo 

trudniej,  dla  stosunkowo  małych  miast,  jest  go  utrzymać.  Nie  jest  to  kłopotem w  dużych 

ośrodkach, w których korzystanie z tego systemu liczy się w tysiącach użytkowań, dużo gorzej 

ekonomicznie wygląda to w mniejszych ośrodkach, tam, gdzie tych wypożyczeń jest mniej i też 

sposób korzystania jest  inny, bo trzeba pamiętać,  że w większości przypadków pierwsze 20 

minut,  czy pierwsze pół  godziny jest  bezpłatne i  to,  w przypadku Piły,  może oznaczać,  że 

system będzie miał znikome wpływy związane z użytkowaniem jeśli chodzi o pobór pieniędzy, 

wtedy na zamawiającego, czyli na Miasto, spada obowiązek zapłaty różnicy, tej kwoty, której 

nie  zapłacą  użytkownicy  właścicielowi  takiego  systemu,  albo  utrzymywania  samodzielnie

w przypadku,  kiedy Miasto  byłoby inwestorem,  czyli  kupującym.  To  jest  rzecz,  nad  którą 

będziemy się zastanawiać, także w działaniu publicznym, żeby pokazać oczywiste zalety tego 

systemu, ale też zobowiązania z tego wynikające, trzeba mieć zawsze na uwadze to, że będzie 

konieczność utrzymania tego w dobrej kondycji. To jest jedyna rzecz, która powstrzymuje przed 

podjęciem bardzo szybkich decyzji.

•Odnośnie do punktu 13., Prezydent powiedział, że otrzymał informację przed chwilą, że to jest 

grunt pod stację trafo i stąd taka decyzja.

•Odnośnie  do  punktu  39.,  Prezydent  powiedział,  że  w  sprawie  drogi  S11  spotkał  się  zarząd 

Stowarzyszenia,  którego  członkiem  jest  Prezydent.  To  Stowarzyszenie  bardzo  intensywnie 

pracowało  nad tym,  żeby w ostatnim roku wpisać  całą  drogę  S11 do krajowego  programu 

budowy dróg, udało się to zrobić. Są tam też ekstra przedsięwzięcia takie jak obwodnica ujska 

do połączenia prawdopodobnie z drogą S10, a oprócz tego połączenie obecnie już budowanej 

obwodnicy wałeckiej z tą nową drogą, która powstałaby od strony Ujścia. Te projekty są bardzo 

mocno zaawansowane. Na posiedzenie komitetu oceny projektów inwestycyjnych wybiera się 

w  najbliższym  czasie  dyrektor  Wielkopolskiego  Zarządu  z  Generalnej  Dyrekcji  Dróg 

Krajowych  i  Autostrad.  Prezydent  powiedział,  że  będzie  uczestniczył  w  tym  spotkaniu. 

Wnioskowaliśmy,  jako  Stowarzyszenie,  o  zwołanie  pilnego  posiedzenia   sejmowej  komisji 

infrastruktury,  żeby to potwierdzić,  bo trwają w tej  chwili  prace rządowe nad zmianami nie 

tylko wielkopolskiego, ale całego – krajowego programu i słyszymy czasami niepokojące głosy 

o przeniesieniu ciężaru inwestycji w inne fragmenty Polski, a w związku z tym chcielibyśmy od 

odpowiednich ministrów usłyszeć potwierdzenie że to, co było przygotowane, zapisane będzie 

również realizowane zgodnie z harmonogramem.

•Odnośnie do punktu 27., Prezydent powiedział, że Sala Sportów walki jest otwarta dla wszystkich, 

zapraszamy kluby i liczymy, że, ponieważ są dwie duże sale, to około 4 klubów mogłoby tam ze 
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sobą  współpracować.  Tym  klubem,  który  był  „zaczynem”,  bo  pracował  w  najgorszych 

warunkach i miał długą historię był klub „Sokół”, więc Prezydent ma nadzieję, że tam znajdzie 

on swoje miejsce, ale są też zainteresowani judocy trenujący Muay Thai. Jeśli chodzi o opłaty, 

to tak jak zawsze, nie będą pokrywać kosztów. Mamy wstępnie wyliczone na jakim poziomie 

musiałaby być płatność w stosunku do klubów i można powiedzieć, że z założenia ta bariera jest 

nie do pokonania dla wszystkich klubów, które chciałyby ta trenować, z tego powodu będziemy 

sugerować, aby była to częściowa odpłatność, taka która z jednej strony będzie pokrywać część 

kosztów, ale z drugiej strony będziemy mieć poczucie, że wszyscy, niezależnie od tego jaki 

sport w Pile trenują, pokrywają przynajmniej część kosztów prowadzenia tej działalności. Tak 

też rozumiemy naszą pomoc dla tych klubów, może nie w formie pieniężnej, bo przecież łatwo 

by było zwiększyć dofinansowanie po jednej stronie, a potem odebrać w postaci różnych opłat.  

Żeby  nie  robić  takich  działań,  we  wszystkich  przypadkach  stosujemy  w  miarę  rozsądne 

rozwiązania,  starając  się  jak  najwięcej  pokazać.  Tak  jest  np.  z  ostatnimi  zmianami 

konkursowymi, które miały miejsc w tym roku, żeby pokazywać nakłady na reklamę,  żeby 

pokazać  ile  faktycznie  kosztuje  utrzymanie  np.  stadionu  żużlowego,  ale  co  mówiłem 

wielokrotnie – dodał prezydent Głowski wpływy nie równają sie realnym kosztom utrzymania 

tych obiektów.

Radny  Przemysław  Gawroński powiedział,  że  jeśli  chodzi  o  halę  przy  al.  Powstańców 

Wielkopolskich, to Rademu chodziło o porównanie, czy w nowej Sali będą podobne stawki, czy 

może jest znaczna podwyżka kosztów.

Prezydent odpowiedział, że nie pamięta kiedy kluby były w tej hali, bo bardziej pamięta sklep, 

który  tam  się  mieścił,  więc  trudno  porównywać  bardzo  odległe  czasy,  a  po  drugie  trudno 

porównywać standard warunków, w jakich do tej pory działały kluby ze standardem w tej nowej 

sali.

Prezydent Piotr Głowski wracając do odpowiadania na pytania Radnych powiedział m.in.:

•Odnośnie  do  punktu  58.  powiedział,  że  Światowe  Dni  Młodzieży  będą  miały  również  swój 

fragment  w  Pile.  Jesteśmy  po  rozmowach  z  organizatorami  ze  strony  kościelnej, 

wystosowaliśmy zaproszenie do dwóch grup młodzieży, jedna przyjedzie do nas ze Szwajcarii, 

a druga z Malty,  będą u nas kilka dni,  chcemy przygotować wspólnie program, chcemy by 

odbyły się spotkania z naszą młodzieżą, żeby nie tylko zobaczyli jak wygląda nasze Miasto, ale 

aby to  była też  okazja  do przedstawienia  tych  dwóch państw,  nawiązania przyjaźni,  jest  to 

wystarczająco długi okres, żeby takie znajomości zdążyły się narodzić.
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•Odnośnie do punktu 61., Prezydent powiedział, że Dyrektor zespołu szkół nr 3 złożyła wniosek

o rezygnację z powodów osobistych, którą to rezygnację Prezydent przyjął.

•Odnośnie do pytania radnej Kasior o stadion przy ul. Okrzei, Prezydent powiedział, że wczoraj,  

podczas sesji  powiatowej  Prezydent  przedstawił  możliwość wspólnej  inwestycji  na terenach 

przy ul. Żeromskiego. Prezydent dodał, że ma plan, który pokazuje, że jest taka możliwość, 

dysponujemy  terenem,  który  moglibyśmy  wygospodarować  na  obiekt  pokryty  sztuczną 

nawierzchnią  z  częścią  lekkoatletyczną.  Mówię  to  –  powiedział  prezydent  Głowski

–  w kontekście  na  pewno  dużo  niższych  kosztów utrzymania  tego  obiektu,  a  jednocześnie 

dawałoby to szansę realizacji zadań chociażby przez Powiat przy swoich szkołach, bo teren, 

który  jest  dzisiaj  resztkami  stadionu  mógłby być  zagospodarowany w inny sposób,  jest  to 

bardzo  duża  powierzchnia  –  prawie  4  hektarów –  w centrum Miasta,  w dobrej  lokalizacji, 

cierpimy na  brak  terenów  inwestycyjnych  pod  budownictwo  mieszkaniowe,  coraz  bardziej 

odczuwamy  potrzeby  takiego  rozwoju  więc  można  w  tej  sytuacji  zrobić  trzy  w  jednym. 

Powstałby duży ośrodek, hala sportów walki, basen, który będzie zgodnie z ustaleniami tam 

zrealizowany oraz obiekt dodatkowy - to stanowiłoby na pewno największy ośrodek sportowy 

w tej części kraju, a przy okazji zyskałoby i Miasto i szkoły, których przyległe tereny mogłyby 

być wykonane w lepszym standardzie.

Radny  Paweł  Dahlke powiedział,  że  na  wczorajszej  sesji  Rada  Powiatu  podjęła  decyzję

o rezygnacji z udziału w klastrze turystycznym „Dolina Noteci”. Z podanych informacji wynika, że 

inne  powiaty i  gminy również  pod uwagę koszty i  korzyści  wynikające  z  uczestnictwa w tym 

Stowarzyszeniu.  Radny  zapytał,  czy  Piła  analizowała  korzyści  płynące  z  uczestnictwa

w Stowarzyszeniu, a jeśli tak, to jakie wnioski wyciągnięto z tej analizy.

Mirosława Rutkowska-Krupka, wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

powiedziała, że ponieważ pojawiły się pytania dotyczące drogi S11, to chciałaby dodać, że dzięki 

staraniom m.in. prezydenta Głowskiego jak również władz wojewódzkich, zarówno S10 jak i S11 

znalazły się w kontrakcie terytorialnym w podstawowych tytułach inwestycyjnych, a nie jak było 

dotychczas  –  rezerwowych.  Jest  to  bardzo  duże  osiągnięcie.  Z  ostatniej  rozmowy,  jaką 

przewodnicząca Rutkowska-Krupka odbyła z przedstawicielem Generalnej Dyrekcji Zarządu Dróg 

Krajowych i Autostrad, oddziału poznańskiego, wynika, że w pierwszej kolejności, w kontekście 

północnej Wielkopolski, ma być realizowana obwodnica Obornik, natomiast wszelkie inwestycje, 

które są niezbędne w przebiegu tej drogi na północ od Poznania będą wstrzymane. Jest to o tyle 

trudne,  że  np.  są  wnioski  choćby  gminy  Szydłowo,  żeby  w  Dobrzycy  zrobić  przejście

z infrastrukturą oświetleniową i takich potrzeb jest więcej. Mamy odpowiedź, że wszystko będzie 

wstrzymane do czasu realizacji tej inwestycji. Mirosława Rutkowska-Krupka dodała, że jak tylko 
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pojawia się kolejne informacje w tym temacie, to będzie informować o tym Radę.

Radny  Jacek  Bogusławski powiedział,  że  ma  pytanie  do  obecnego  na  sali  wicestarosty.  Na 

posiedzeniu  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  analizowane  były  dokumenty  dotyczące  rozwoju 

MWiK-u i pojawiło się pytanie Radnych dotyczące ul. Kamiennej. MWiK chce przeprowadzić tam 

inwestycję w roku 2018, jest to uzależnione od decyzji Starostwa dotyczącej terminu rozpoczęcia 

tam prac  przez  Starostwo.  Na  posiedzeniu  Komisji  prezes  Bednarczyk  poinformował,  że  jeśli 

Starostwo rozpocznie wcześniej prace, to MWiK może też zacząć swoje prace wcześniej. Radny 

Bogusławski poprosił o informację, jakie są plany w tym zakresie Starostwa Powiatowego.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że w imieniu Wicestarosty, powie, iż zależność jest z dwóch 

stron,  my  musimy  przygotować  i  dokumentacyjnie  i  realizacyjnie  część  podziemną  i  potem 

rozmawiać  o  budowie  infrastruktury  naziemnej,  ale  jednocześnie  też  rozmawiamy  z  Urzędem 

Marszałkowskim  na  temat  budowy  skrzyżowania  ul.  Kamiennej  z  ulicą  wjazdową  do  Piły

i  połączeniem  z  ul.  Wypoczynkową.  Pracujemy  nad  takim  harmonogramem,  żeby  te  trzy 

przedsięwzięcia zgrać w czasie.

Mirosława Rutkowska-Krupka, wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

powiedziała, że jest po rozmowie w tym temacie z dyrektorem Pawłem Katarzyńskim z Zarządu 

Dróg  Wojewódzkich  w  Poznaniu,  jako  że  al.  Wojska  Polskiego  jest  drogą  wojewódzką,  a  ul. 

Kamienna jest  drogą  powiatową.  Realizacja  tego ronda jest  uzgodniona,  ale  z  informacji  jakie 

Przewodnicząca posiada najpierw trzeba zrobić kanalizację, wszystkie uzbrojenia ziemne, potem 

nawierzchnię, a dopiero na końcu można to spinać rondem ul. Kamiennej z al. Wojska Polskiego. 

Przewodnicząca  Rutkowska-Krupka  powiedziała,  że  chciałaby  też  poinformować,  że  z  jej 

informacji wynika iż nie będzie realizowane rondo przy al. Powstańców Wielkopolskich, bo jest 

taki  pomysł,  aby  tę  ulicę  przekazać  do  zasobu  drogowego  Powiatu  Pilskiego  w  zamian  za 

wykonaną obwodnicę Wyrzyska.

Stefan Piechocki, wicestarosta Powiatu Pilskiego powiedział, że chciałby się ustosunkować do 

dwóch kwestii. Odnosząc się do tematu stadionu przy ul. Okrzei, to ten temat odżywa co pewien 

czas w pracach Rady Powiatu. Stefan Piechocki powiedział, że m.in. on w programie wyborczym 

Polskiego Stronnictwa Ludowego próbował przedstawić program budowy tego stadionu. Dzisiaj 

powstała  w  radzie  grupa  inicjatywna,  która  podjęła  ten  temat  i  pracujemy  nad  tym  –  dodał 

Piechocki – ale wczorajsza propozycja Prezydenta spowodowała otwarcie na wszystkie możliwości. 

Dzisiaj nic nie jest zamknięte, natomiast Rada Powiatu na pewno chce zmienić sytuację stadionu 

przy ul. Okrzei. Odnosząc się do kwestii ul. Kamiennej. Starosta Piechocki powiedział, że na ten 
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temat  trwają  dyskusje  z  prezydentem  Głowskim od  dłuższego  czasu  i  staramy się  –  dodał  – 

dogadywać w ten sposób, żeby sobie nawzajem nie robić kłopotów w kontekście tej inwestycji, bo 

jest  to  pilna  sprawa.  Po  ostatnich  uzgodnieniach  z  Prezydentem  jest  jasne,  że  najpierw  musi 

powstać instalacja podziemna na ul. Kamiennej. Wiem, że Prezydent ma przygotowany projekt i że 

jest on bardzo drogi. Starosta powiedział,  że w kontekście tej  inwestycji musi przygotować nie 

tylko ul. Kamienną, ale cały odcinek do Zawady i takie prace w Zarządzie Powiatu są prowadzone. 

Jesteśmy – powiedział starosta Piechocki – w każdej chwili gotowi do przystąpienia do współpracy, 

jak tylko wszystkie elementy tej inwestycji się będą zgadzały. Możemy tę inwestycję w przyszłym 

roku lub w następnym wprowadzić jeżeli będzie to też pasować Miastu. Muszą być decyzje obydwu 

Rad, bo musimy w tym zadaniu uczestniczyć wspólnie.  Stefan Piechocki,  wicestarosta Powiatu 

Pilskiego  powiedział,  że  chciałby  złożyć  wszystkim  życzenia  z  okazji  nadchodzących  Świąt

i  Nowego  Roku,  wśród  życzeń  i  te  dotyczące  coraz  lepszej  współpracy  między  obydwoma 

samorządami.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że przewidział specjalny czas na 

składanie życzeń, ale jeśli przedstawiciele Starostwa nie będą mogli uczestniczyć w tej specjalnej 

części sesji, to także teraz chciałby złożyć życzenia z okazji Świąt i Nowego Roku.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że uzupełniając wypowiedź dotyczącą tak naprawdę drogi na 

Zawadę, bo ul. Kamienna ma być tylko naszym miejskim odcinkiem, ustalaliśmy również terminarz 

pod kątem kalendarza składania wniosków w ramach narodowego programu dróg lokalnych, bo 

chcielibyśmy również z tego źródła skorzystać. Jeśli chodzi o stadion, to wiedzieliśmy jakie decyzje 

zapadną na wczorajszej  sesji  powiatowej.  Wielokrotnie  rozmawialiśmy na ten  temat  wcześniej, 

szczególnie przyglądaliśmy się dwóm obiektom, stadionom przy ul. Żeromskiego i przy ul. Okrzei, 

bo uważaliśmy, że trzy obiekty w Mieście będą trudne do utrzymania i trzeba wybrać dwa, które 

będziemy  rozwijać.  Przez  moment  zastanawialiśmy  sie  nad  stadionem  przy  ul.  Okrzei,  ale 

uznaliśmy, że jest za mały do realizacji większych wydarzeń i z tego wynikają te wielomilionowe 

nakłady na stadionie przy ul. Żeromskiego. Taki pomysł stwarza szansę, żeby wszystkie strony były 

zadowolone, zaoszczędzilibyśmy dużo pieniędzy i przy okazji zmienilibyśmy infrastrukturę w kilku 

miejscach  na  terenie  Miasta.  Prezydent  podkreślił,  że  będzie  na  ten  temat  rozmawiać  i  ze 

wspomnianą  grupą  inicjatywną  i  z  Zarządem  Powiatu.  Odnosząc  się  do  pytania  związanego

z klastrem „Dolina  Noteci”,  Prezydent  powiedział,  że  wczoraj  i  Prezydent  i  kilka  innych osób 

wypowiadało się na sesji powiatowej. Prezydent powiedział, że nie słyszał końcówki, więc nie wie 

jaki jest finał, ale uważa, że taka decyzja była błędem. Są nie tylko twarde liczby, które mówią

o tym, że to się opłaca finansowo, ale będąc gościem wydarzeń turystycznych i w kraju i za granicą, 

Prezydent może powiedzieć, że tam nikt nie ma szansy dobrze się promować jeżeli nie robi tego
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w silnej grupie.

Mirosława Rutkowska-Krupka, wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

powiedziała, że pierwszy nabór na inwestycje drogowe w ramach tzw. schetynówek już się odbył

i odnośnie do tych wniosków, które nie zostały zakwalifikowane, to można złożyć odwołanie do 

końca tego roku. Przewodnicząca złożyła też życzenia świąteczne w imieniu Sejmiku i swoim.

Eligiusz Komarowski, etatowy członek Zarządu Powiatu Pilskiego powiedział, że chciałby się 

odnieść  do  pomysłu  rozbudowy  stadionu  przy  ul.  Okrzei.  Inicjatywa  zrodziła  się  kilkanaście 

tygodni temu, a przewodził  pomysłowi radny powiatowy Robert Judycki.  Propozycja zgłoszona 

wczoraj przez prezydenta Piotra Głowskiego będzie rozważana, natomiast jest wiele argumentów 

przemawiających za tym, aby ten stadion zaadaptowany. To ma być kameralny obiekt spełniający 

funkcje sportową ale też rekreacyjną. Eligiusz Komarowski powiedział, że prosi o powstrzymanie 

się na tym etapie od komentarzy, czy to jest korzystne czy nie. Dzisiaj było kolejne spotkanie grupy 

inicjatywnej,  a  projekt  jest  nieformalnie  konsultowany  ze  środowiskami  sportowymi. 

Podsumowując,  Komarowski  powiedział,  że,  jego  zdaniem,  taki  obiekt  również  jest  potrzebny 

pilanom  i  Starostwo  Powiatowe  na  pewno  rozważy  wszelkie  za  i  przeciw,  w  tym  również 

propozycję Prezydenta. Eligiusz Komarowski, etatowy członek Zarządu Powiatu Pilskiego złożył 

też wszystkim na koniec swojej wypowiedzi życzenia.

Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  że  to  nie  jest  tak,  że  nie  chcemy  kolejnego  obiektu 

sportowego, tylko szacując mniej więcej wydatki ponoszone na tego typu obiekty, Prezydent ma 

obawy, czy uda się w najbliższym czasie zrealizować ten projekt. Pytanie dotyczy tego, czy to się 

wydarzy w kilku najbliższych latach czy też jest to perspektywa mglista i odległa. Jednocześnie 

ponieważ pilanie uczą sie i ćwiczą w szkołach ponadgimnazjalnych, to Prezydent chciałby, aby te 

warunki były w przyszłości porównywalne w kontekście wszystkich szkół, a przedstawiona droga 

daje tę możliwość, bo to jest też możliwość pozyskania zewnętrznych środków. Trzecim aspektem 

są kwestie rozwojowe Miasta, jest pytanie o to, kto jak widzi rozwój Miasta, czy jest miejsce do 

budowania  kolejnych  centrów  mieszkaniowych,  co  jest  bardzo  ważne,  bo  widzimy  tendencję 

wzrostu  inwestycji  mieszkaniowych  i  wciąż  dużego  zapotrzebowania  na  mieszkania,  więc 

zastanawiamy się, które miejsca można na ten cel przeznaczyć, żeby mieszkańcy nie wyjeżdżali do 

sąsiednich gmin, żeby zostali u nas i żeby u nas płacili podatki.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że są miasta, które mając dwie drużyny pierwszoligowe 

sportowe, budowały dwa duże stadiony, zaciągając na te cel gigantyczne kredyty. My nie jesteśmy 

bardzo  dużym  miastem  i  mamy  problem  z  utrzymaniem  nawet  z  tymi  kilkoma  obiektami 
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sportowymi, które mamy. Radny Szutkowski przypomniał też, że były lub będą rozbudowywane 

obiekty znajdujące  się  przy szkołach.  Radny powiedział,  że  chciałby także  zaproponować,  aby

w bliższych lub dalszych planach Miasta ująć plan zbudowanie na terenie osiedla Górne pływalni. 

To miejsce, o którym mówimy w tej chwili, wydaje się być bardzo kompromisowe.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że chciałby zawnioskować o zamknięcie dyskusji, bo pewnie 

za chwilę radny Bystrzycki powie to, o czym mówi od dłuższego czasu, że trzeba rozbudowywać 

obiekty, że mamy obiekt na tym osiedlu, w którym brakuje pływalni – chodzi o obiekt przy ul.  

Żeromskiego.  Takie  decyzje  zapadły,  jest  to  nawet  już  „wrysowane”,  wiemy  gdzie  będzie 

lokalizacja,  jest  tez  ten  basen  wpisany do dokumentów strategicznych  Miasta,  które  będziemy 

wkrótce uchwalać.

Radny  Włodzimierz  Bystrzycki powiedział,  że  ma  przed  sobą  plan  pracy  Komisji  Spraw 

Społecznych na najbliższy rok i m.in. w marcu Komisja będzie gościć na terenie MOSiR-u i dodał, 

że  może  będzie  w przyszłości  okazja,  żeby się  spotkać  wspólnie  z  przedstawicielami  Powiatu

i porozmawiać także o stadionie przy ul. Okrzei.

Ad 5.

Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej  Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2016 -  2029 

Opinia RIO.

Prezydent Piotr Głowski powiedział,  że rok 2016 rozpoczyna funkcjonowanie i  nowej  unijnej 

perspektywy  finansowej,  ale  też  przełom  tych  dwóch  lat  to  koniec  poprzedniej  perspektywy 

finansowej,  z  której  skorzystaliśmy  na  tyle,  na  ile  było  można.  W  ciągu  ostatnich  5  lat 

przygotowaliśmy  kilka  programów,  które  znalazły  uznanie  i  władz  krajowych  i  władz 

wojewódzkich i dlatego udało się nam zrealizować na pewno więcej niż moglibyśmy zrobić za 

własne pieniądze. Był to czas, w którym, nie licząc inwestycji prowadzonych przez nasze spółki, 

udało  nam  się  na  terenie  Miasta  zainwestować  ponad  160  milionów  złotych,  a  było  to  też 

realizowane przy bardzo rozsądnej polityce fiskalnej. Przypomnę – powiedział Prezydent – że nasze 

podatki są o 30% do 40% niższe niż w większości samorządów na terenie kraju, a nasze zadłużenie 

zmieniło się z 26% na 30%, przy średnim na poziomie chyba 50% lub i wyższym w odniesieniu do 

miast o podobnej wielkości lub nawet i większych. To pozwalało nam też dobrze się przygotować 

do  nowych  czasów,  nowych  pieniędzy  i  nowych  zadań,  które  chcielibyśmy  realizować. 

Perspektywa kilku najbliższych lat, a zmieniamy tak naprawdę Wieloletnią Prognozę Finansową, 

pisząc, że jest ona do 2029 roku, w tak długim okresie trudno określić zarówno zadania jak i to skąd 
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będziemy  finansowani,  w  tej  chwili  przetacza  się  również  bardzo  duża  dyskusja  na  temat 

finansowania  i  zasad  finansowania  w  Warszawie,  może  się  zdarzyć  bardzo  dużo,  nie  wiemy

w jakim kierunku będą szły te zmiany, ale pracujemy na gruncie prawa, które jest dzisiaj dostępne. 

Dzisiaj potrafimy powiedzieć jakie są nasze cele i dążenia, z jakich źródeł chcielibyśmy korzystać

i w jaki sposób chcielibyśmy, aby Miasto się zmieniało. To jest kluczowa rzecz, żeby ta zmiana była 

nie  tylko  widoczna,  ale  też,  aby  była  zrównoważona,  żeby  odbywała  się  we  wszystkich 

dziedzinach. Żeby wiele projektów prowadzonych w tej chwili np. przez szkoły miało nadal szanse 

na finansowanie, to jest jeden z filarów naszych działań. Planujemy łącznie, w najbliższym czasie, 

inwestycje  na  poziomie  250  milionów  złotych.,  poszukując  finansowania  zewnętrznego  na 

poziomie  150 milionów złotych.  Czy to  się  uda  w ciągu kilku  najbliższych lat  –  raczej  tak  – 

powiedział prezydent Głowski, bo duża część z tych 150 milionów jest już zapisana w specjalnym 

dokumencie,  który  posiadamy i  Prezydent  ma  nadzieję,  że  wkrótce  uda  się  nam go  podpisać

z Urzędem Marszałkowskim – chodzi o program Pilski Obszar Strategicznej Interwencji. W tym 

projekcie, który łącznie obejmuje prawie 150 milionów złotych połowa pieniędzy to pilskie, nasze 

wydatki,  w większości finansowane w bardzo dużym stopniu do 85% ze środków unijnych. Te 

dodatkowe pieniądze, to kwestia gmin sąsiadujących z nami bezpośrednio, z których mieszkańcy 

przyjeżdżają do nas lub do których my wyjeżdżamy choćby w czasie weekendów. Realizujemy te 

zadania bardzo rozsądnie patrząc na stronę finansową. W ubiegłym roku w ogóle nie korzystaliśmy 

z żadnych źródeł finansowania zewnętrznego w postaci kredytów, obligacji po to, żeby mieć na 

wkład  własny.  Ten  wkład  własny  jest  potrzebny  nie  tylko  w  wysokości  15%,  20%,  ale

w pierwszych latach  w całości,  bo będziemy otrzymywali  pieniądze  po  kilku  latach  w postaci 

zwrotów,  które  będą  się  pojawiały  na  naszych  kontach.  Te  60  milionów,  które  są  zapisane

w dokumentach,  nie  oznacza  zwiększenia  zadłużenia  o  60  milionów,  bo  w tym samym czasie 

oddamy 50 milionów złotych. Ta zmiana o 10 milionów, przy 250 milionach inwestycji pokazuje 

jak dużo mamy i środków własnych i tego co wypracowujemy na co dzień i jak dużo środków 

potrafimy pozyskać z zewnątrz. Prezydent powiedział, że bardzo ważna jest odpowiedź na pytanie, 

czy to jest bezpieczne i czy warto wydać te pieniądze akurat teraz. Na to drugie pytanie odpowiedź 

brzmi, że tylko teraz, bo później ich nie będzie. Patrząc na zawieruchę unijną, być może to będzie 

ostatnia szansa. Biorąc pod uwagę nasze bogactwo, przy następnym rozdaniu mamy nikłe szanse

w porównaniu z wieloma innymi krajami, które muszą wyrównywać swój poziom życia nie tylko 

do Niemiec czy Francji, ale za chwilę także i do naszego standardu. Dla porównania – ktoś, kto ma 

2 i pół tysiąca dochodu miesięcznego (my mamy 250 milionów) ma koszty stałe na poziomie 2200 

złotych, czyli co miesiąc zostaje mu 300 złotych w kieszeni i pytanie, czy to jest bezpieczne, żeby 

ten  ktoś  poszedł  po  kredyt,  po  1000  złotych.  Odpowiedź  jest  oczywista  –  tak,  nie  ma 

niebezpieczeństwa, że zaciskając pasa w 3, 4 lata jest w stanie oddać te pieniądze, które pożyczył – 

i my też mamy taką sytuację. Staramy się maksymalnie wykorzystać ten czas, który jest nam dany. 
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Chcemy  zostawić  po  sobie  dobrze  funkcjonujący  organizm,  z  szansą  na  kolejne  rozwoje.

Z  kluczowych  rzeczy,  które  chcielibyśmy  wpisać  na  najbliższe  lata  są  m.in.:  dokończenie 

przebudowy układu komunikacyjnego Miasta i połączenie go w całość, dokończenie przebudowy 

centrum Miasta, m.in. placu Staszica, myśląc o parkingach buforowych typu Park & Ride czy Bike 

&  Ride,  mamy  też  przygotowaną  dokumentację  na  przebudowę  i  dalsze  zagospodarowanie 

bulwarów  nad  Gwdą,  chcemy  kontynuować,  w  co  najmniej  takim  samym  zakresie,  budżet 

obywatelski.  Rozbudujemy  system  oświetlenia  o  nowe  ulice,  które  go  dzisiaj  nie  posiadają,

a jednocześnie na wszystkich ciągach komunikacyjnych wymienimy oświetlenie na nowoczesne, 

chcielibyśmy  żeby  mogło  być  centralnie  sterowane,  co  pozwoliłoby  na  oszczędności.  Mamy 

przygotowane projekty związane z termomodernizacją zarówno budynków użyteczności publicznej 

jak i  chcielibyśmy w przyszłości  –  ale  to  zależy od strony rządowej  – wspierać  indywidualne 

działania mieszkańców w postaci programów związanych z wymianą sposobu ogrzewania, ale do 

tego  potrzebny  jest  rządowy program,  który  dawałby  dotacje.  Mamy  również  zaprojektowane 

przestrzenie publiczne, skwery, place, które chcielibyśmy zrealizować w najbliższym czasie. Mamy 

też przygotowaną rozbudowę Aquaparku. Mamy zaprojektowane planty, czyli przestrzeń publiczną 

w rejonie Gwdy i tam znajdzie miejsce zarówno skateplaza jak i park odkrywców. Chcielibyśmy 

także  zrealizować  dwie  hale  sportowe  i  kolejne  boiska  przy  szkołach.  Mamy  bardzo  dobrze 

zaprojektowane połączenia z sąsiednimi gminami, te drogowe i te obejmujące ścieżki rowerowe. 

Jednym z największych projektów pod względem finansowych – bo chodzi o wartość prawie 60 

milionów  złotych  –  jest  rozbudowa  i  dostosowanie  terenów  przemysłowych  w  rejonie  ul. 

Wawelskiej, ul. Walki Młodych i ul. Przemysłowej do potrzeb już funkcjonujących przedsiębiorstw 

jak i dla przyszłych inwestorów. Chcielibyśmy, by rejon ul. Krzywej i ul. Długosza doczekały się 

podobnego rozwiązania, tam rozwija się coraz więcej firm, zmieniają się też oczekiwania. Mamy 

zarezerwowane pieniądze na wsparcie budowy regionalnego ośrodka radioterapii w Pile. Wczoraj 

Prezydent uzyskał informację, że mamy 15 chętnych do budowy, co dobrze świadczy nie tylko

o tym, że ośrodek na pewno będzie zrealizowany, ale również o tym, że wykonaliśmy dobrą prace 

marketingową pokazując ten projekt nie tylko u nas, lokalnie, ale również w kraju i za granicą, bo 

na pewno przełoży się to również na wynik finansowy.  Dzisiaj  już też pojawiła się  informacja

o  tym,  że  będziemy  kończyć  przebudowę  stadionu  lekkoatletycznego,  bardzo  intensywnie 

wspieramy wszystkich,  którzy  angażują  się  w  projekt  parowozowni.  Prezydent  powiedział,  że 

chciałby  przypomnieć,  że  kiedy  działał  jako  senator,  udało  się  wpisać  te  obiekty  do  rejestru 

zabytków i  je  zabezpieczyć  przed  chęcią  rozbiórki,  bo  już  wtedy wiele  wskazywało  na  to,  że 

niektóre  fragmenty mogą zniknąć  z  mapy Miasta.  Kolejnym elementem i  ten  element  jest  już 

wpisany  w  dokumenty  Urzędu  Marszałkowskiego,  jest  przebudowa  połączenia  Poznań  –  Piła

i oznacza nie tylko tory kolejowe, ale również przejścia położone między dworcem a al. Poznańską. 

Prezydent powiedział, że jest przekonany, że odwiedzający Piły po latach, będą mówić to, co już 
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dzisiaj się słyszy, że Miasto bardzo się zmieniło, że tętni życiem i że pojawiają się nowe projekty

i  pomysły.  To  oznacza,  ze  idziemy  w  dobrą  stronę,  a  nasz  program  jest  programem 

zrównoważonego rozwoju, takiego, w którym jest miejsce i na przemysł i na życie codzienne i na 

kulturę i na sztukę i na oświatę – na każdym poziomie i na każdym etapie życia.

Skarbnik przytoczyła  pozytywną  opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  sprawie  projekt 

uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2016 – 2029. Opinia RIO stanowi 

załącznik do protokołu.

Ewelina  Ślugajska,  skarbnik  Gminy  Piła przedstawiła  projekt  uchwały w formie  prezentacji

i dodała, że prezentacja dotyczy zarówno WPF jak i budżetu na rok 2016.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. Przewodniczący powiedział, 

że  Komisja  Budżetu  szczegółowo  przeanalizowała  ww.  projekt.  W  kontekście  WPF  bardzo 

wyraźnie  można  dostrzec  ciągłość  polityki  finansowej,  widać  zrównoważony  poziom 

kształtowanych  dochodów  i  wydatków,  w  tym  również  wydatków  majątkowych.  Ten 

zrównoważony rozwój jest bardzo wyraźnie nastawiony na wykorzystanie szansy, jaką daje dostęp 

do środków unijnych. Gra toczy się o to, aby pozyskać dodatkowo przynajmniej 150 milionów 

złotych.  Dlatego  też  i  RIO  i  Komisja  Budżetu  Rozwoju  Miasta  zaopiniowały  pozytywnie  ten 

projekt.  Odnosząc  się  do  projektu  przyszłorocznego  budżetu,  przewodniczący  Szutkowski 

powiedział,  że  zarówno  dochody  ogółem,  które  są  na  niższym  o  kilka  procent  poziomie  niż

w ubiegłym roku, jak i dochody majątkowe wykazują łączny spadek w stosunku do przewidzianego 

wykonania  za  rok  bieżący o  koło  18  milionów złotych  i  występują  w szczególności  w takich 

działach  jak  gospodarka  mieszkaniowa,  ale  to  wiąże  się  z  zastosowaną  polityką  w kontekście 

bonifikat na wykup mieszkań. Spadki zanotowano też w gospodarce nieruchomościami, gruntami, 

w  działalności  usługowej  i  administracji  publicznej.  Przyszłość  jest  niepokojąca  w  kontekście 

zapowiadanych przez rząd zmian, które mogą mieć wpływ na przewidywane w planie wpływy

z tytułu PIT-u i  CIT-u,  a  stanowią one przecież bardzo znaczące udziały w dochodach Gminy. 

Udział ;podatku dochodowego od osób fizycznych stanowi blisko 40% w naszym budżecie. Jeśli 

chodzi  o  wydatki,  to  w  przeciwieństwie  do  dochodów,  założono  kwotę  wzrostu  o  blisko  4%,

a powody Skarbnik wyjaśniła podczas prezentacji i dlatego też pojawiła się luka w budżecie, którą 

trzeba będzie uzupełnić poprzez emisję obligacji. Przewodniczący podkreślił, że w proponowanym 

dokumencie przewidziano rezerwy w łącznej kwocie ponad 2 milionów złotych. Przewodniczący 

Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta podkreślił,  że przedłożony projekt budżetu jest  kontynuacją 

stabilnego kierunku prorozwojowego z lat poprzednich.
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Prezydent Piotr Głowski powiedział, że chciałby podziękować wszystkim za pracę nad budżetem. 

Oczywiste jest to, że Radni zgłaszają propozycje dotyczące inwestycji na terenie, w którym zostali 

wybrani przez mieszkańców, ale trzeba podkreślić umiejętność szukania kompromisu w wybraniu 

takich zadań, które wydają się najważniejsze. To wcale nie jest łatwe i Prezydent powiedział, że 

chciałby podziękować za pracę,  która miała miejsce na posiedzeniach wszystkich komisji  Rady 

Miasta. Prezydent dodał, że nie udzielił odpowiedzi na jedno z zadanych wcześniej pytań. Temat 

dotyczy  spotkania  z  obecnym  właścicielem  Galerii  VIVO!  Do  tej  pory  poziom  inwestycji

w  infrastrukturę  miejską,  to  około  3  i  pół  miliona  złotych.  Udało  się  nam  uzgodnić  kolejne 

porozumienie,  warte  prawie  półtora  miliona  złotych,  obejmujące  tereny  od  Galerii

w kierunku rzeki, łącznie z odbudowaniem niegdysiejszej przystani kolejowej. Jesteśmy po prawie 

rocznych rozmowach w tej sprawie, a nie są to proste rozmowy. Prezydent powiedział, że ważnym 

tematem  jest,  poruszona  już  przez  przewodniczącego  Lucjana  Szutkowskiego,  niepewność 

związana z zasadą ekwiwalentności przekazywanych środków zarówno w zakresie podatku PIT, 

CIT i  subwencji  oświatowych.  Dzisiaj  ten  poziom informacji,  który  otrzymujemy od  Ministra 

Finansów opiera się na istniejącej sytuacji. Wiemy o projektach, które mają być przekazywane do 

wykonania samorządom, np. 500 złotych na dziecko i wiąże się to nie tylko z samą kwotą, ale też

z koniecznością obsługi tego projektu, co może oznaczać konieczność przygotowania infrastruktury 

i  dodatkowych  ludzi.  Prezydent  powiedział,  że  będziemy  skrupulatnie  pilnować,  by  Miasto

w związku z tym nie straciło. Drugim elementem związanym z podatkiem PIT jest kwota wolna od 

podatku i tutaj pojawiają się kolejne zagrożenia, bo pytanie dotyczy tego, w jaki sposób zostanie to 

rozdysponowane pomiędzy samorząd i państwo, czy nasz udział kwotowy nie zostanie przez to 

zmniejszony  na  tyle  drastycznie,  że  odczujemy  to  w  naszym  budżecie.  Jest  też  inna  zmiana 

niezwykle ważna, o której Prezydent mówił wielokrotnie, dotycząca dzieci i całych rodzin, ale ta 

zmiana będzie mogła się wiązać z dużym uszczerbkiem dla budżetu. Dzisiaj na dziecko będące 

przedszkolakiem otrzymujemy około 1500 złotych, a na dziecko będące uczniem w szkole – prawie 

5 tysięcy złotych. Jeśli pomnożymy to przez 800, 1000 dzieci z jednego rocznika, to da to kwotę 

kilku milionów złotych, których możemy nie dostać. Drugim elementem jest zmiana gimnazjalna, 

czyli  przesunięcie  trzeciej  klasy  gimnazjum  do  szkół  ponadgimnazjalnych  –  poza  naszą 

jurysdykcję, a to kolejne – pewnie 3 miliony złotych, które nie trafią do naszego budżetu. Trzeba 

mówić o tych zagrożeniach. Prezydent powiedział, że uczestniczył w spotkaniu Zarządu Związku 

Miast  Polskich  w  Gliwicach,  gdzie  m.in.  na  prośbę  Prezydenta  Zarząd  zajął  stanowisko

i wystosował petycję do Minister Edukacji Narodowej o rozpoczęcie pilnych konsultacji w tym 

zakresie i oto aby nie przeprowadzać w takim tempie takich zmian, bo one przez dziesiątki lat będą 

wpływały na to jak będzie wyglądać oświata. Prezydent powiedział też, że pomysł Powiatu, aby 

zrealizować stadion to jest plan B, bo gdybym był Prezydentem miasta grodzkiego – dodał Piotr 

Głowski  –  to  zrobiłbym  to,  co  wczoraj  na  sesji  powiatowej  zaproponowali  radni  Platformy 
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Obywatelskiej,  zamiast  budować  kolejną  drogę  przez  pole,  powinno  się  te  miliony  złotych 

zainwestować w nasz szpital. Prezydent powiedział, że byli u niego lekarze z prośbą o interwencję. 

Trzeba podkreślić bardzo trudną sytuację naszego szpitala i dzisiaj powinno się przeznaczyć środki 

na zmianę kondycji szpitala. Działania związane ze wspieraniem szpitala w Wyrzysku Prezydent 

może zrozumieć, ale wszystko powinno być wyważone, tzn, jeśli tam przeznaczamy milion złotych, 

to na pilski szpital powinny być przeznaczone miliony złotych. Prawdopodobnie będzie decyzja

o  zakazie  sprzedaży  szpitali,  więc  szpital  w  Wyrzysku  nie  zostanie  prawdopodobnie  nikomu 

sprzedany, będzie to oznaczało stały konflikt pomiędzy racjonalnym wydawaniem środków. Pilski 

szpital  przejmuje wszystkie trudne przypadki,  z całego rejonu, a stan szpitala jest  dramatyczny. 

Prezydent powiedział, że cały czas ma nadzieję, że zmieni się sytuacja w odniesieniu do tematu 

powiatu grodzkiego, bo zupełnie inaczej powinny być podejmowane decyzje dotyczące Miasta.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że członkowie Komisji Gospodarki Miejskiej, analizując 

budżet,  zwrócili  uwagę  na  równomierny  rozmiar  na  wszystkich  osiedlach  i  dzisiaj  zostało  to 

podkreślone  przez  Prezydenta.  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  powiedział,  że 

Komisja planuje w 2016 r., na tych osiedlach, na których nie działają rady osiedli, spotkania po to, 

żeby poznać potrzeby mieszkańców. Radny powiedział, że chciałby zadać pytanie związane z ul. 

Bydgoską. Na drugim etapie tej ulicy mamy 6 i pół miliona złotych, ale mieszkańcy już pytają  

kiedy mogą się spodziewać kolejnych prac.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że pamięta, iż kiedyś było tak, że każdy budżet na kolejny 

rok zawierał jakąś „wisienkę”, jakąś inwestycję, która była priorytetem. Radny powiedział, że radny 

Bogusławski poruszył temat ul. Bydgoskiej, a  on chciałby się odnieść do innej kwoty zapisanej

w  tym  dziale  6.600.000,00  na  rewitalizację  obszarów  poprzemysłowych  i  powojskowych.  Na 

stronie 151. jest informacja, że planowana kwota na wydatki majątkowe to blisko 39 milionów 

złotych,  z  tego  wspomniane  wcześniej  ponad  6  i  pół  miliona  to  rewitalizacja  obszarów 

poprzemysłowych,  w  tym  ujęte  jest  skrzyżowanie,  ulice,  jezdnie,  chodniki,  ścieżki  rowerowe, 

oświetlenie,  odwodnienie  itd.  Kiedy w 2010 czy 2011 roku powstała  myśl  o  rewitalizacji  tego 

terenu,  chodzi  o  ul.  Wawelską,  to  Radny  mówił  wtedy  na  sesji,  że  nie  bardzo  wierzy,  aby 

jakikolwiek  inwestor  w  tym  czasie  zainwestował.  Zainwestowaliśmy  tam  ponad  12  milionów 

złotych, planujemy zainwestować kolejne ponad 6 milionów, a z tego co Radnemu wiadomo, to na 

tym terenie pojawił się tylko 1 inwestor.  Do 2020 roku, kiedy skończą się możliwości ulg dla 

inwestorów, zostały już tylko 4 lata i Radny wciąż nie wierzy w to, że kolejny inwestor będzie 

chciał skorzystać z obniżenia podatków wykorzystując tę strefę. Być może po 2020 roku znajdą się 

tam kolejni inwestorzy, ale Radny nie wierzy w to, żeby to, żeby to był duży inwestor, na którego 

od kilku lat liczymy. Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że Skarbnik omawiając WPF i budżet na 
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przyszły  rok  operowała  często  procentami,  a  takie  dane  niewiele  pewne  mówią  osobom  nas 

oglądającym. Kiedy Radny pytał na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych jaką kwotą zamknie 

się zadłużenie Miasta na koniec 2016 roku, to uzyskał informację, że to będzie 120, 130 milionów 

złotych, na stronie 157. jest napisane, że zadłużenie gminy Piła na 31 grudnia wyniesie 40,35% 

dochodów planowanych na rok 2016. Z jednej strony inwestujemy w zadania, które niewiele zysku 

przynoszą, oprócz poprawy estetyki, a z drugiej strony rośnie zadłużenie Gminy i Radny boi się, że 

po roku 2016 i 2017, pewne prognozy się nie sprawdzą i będziemy musieli w kolejnych latach 

mocno zacisnąć pasa, żeby nie wpaść w potężny dług.

Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  że  dużą  część  swojego  wystąpienia  poświęcił  właśnie 

liczbom, tym samym, o których mówił radny Pyziak. Prezydent powiedział, że wyjaśnił dlaczego 

tak robimy i jaki jest tego cel. Prezydent powiedział, że uważa, iż chwaląc te zamierzchłe czasy 

Radny  sam  powiedział  o  tym,  że  wtedy  była  wisienka,  a  my  mamy  bombonierkę  wisienek. 

Prezydent powiedział, że łatwo jest np. zrealizować budowę Aquaparku wtedy, kiedy sprzedaje się 

za 50 milionów MEC, my takich dochodów nie mamy. Staramy się jak najlepiej wykorzystać te 

pieniądze, którymi dysponujemy. Słowa radnego Pyziaka o tym, że na terenach w okolicach ul. 

Wawelskiej  oznaczają,  że  Radny dawno tam nie  był,  albo  nie  mówimy o tym samym terenie. 

Chodzi o teren, w który zainwestowało, na 60 hektarach, kilkadziesiąt firm. Prezydent powiedział, 

że może dostarczyć radnemu Pyziakowi listę tych firm. My nie tworzymy tam przestrzeni dla tych, 

którzy mają się tam potencjalnie pojawić tylko dla tych, którzy już tam działają. Projekt, który tam 

jest  przygotowany  o  łącznej  wartości  prawie  60  milionów  złotych  to  inwestycja  nie  tylko

w teraźniejszość, ale też w przyszłość. Tam był kiedyś ugór, na którym nikt nie chciał inwestować, 

nie było specjalnej strefy ekonomicznej pomimo tego, że to był czas, kiedy nawet w Wałczu już ona 

była i to są te powody, które sprawiają, że my dzisiaj gonimy historię – i robimy to skutecznie. 

Niezwykle  trudno  jest  przekonać  inwestorów  do  działania  u  nas,  bo  trend  jest  taki,  że  firmy 

wybierają lokalizację np. przy A2 czy A4, a akumulacja jest pod Łodzią, przy skrzyżowaniu A1

z A2 i to powinno być zrozumiałe i oczywiste. My pracujemy nad projektami, które nie mają szansy 

tam zaistnieć – z wielu przyczyn, często chodzi o kontakty osobiste, wygrywamy często jakością 

ludzi, którzy tu mieszkają lub tym, że mamy szkolnictwo wyższe. Dzisiaj w Pile mamy wskaźnik 

bezrobocia na poziomie 4,8% i ten spadek wskaźnika to jest zasługa przedsiębiorców, przy naszym 

wsparciu. Zgłaszają się do nas kolejni przedsiębiorcy i staramy się wyjść naprzeciw ich żądaniom 

dotyczącym poprawy jakości infrastruktury, po to, aby mogli się oni rozwijać. Nie bawimy się w 

fajerwerki, zmieniamy Miasto równomiernie i patrzymy zawsze na korzyści, które mogą pojawić 

się w przyszłości, za 10 czy 20 lat, czyli rozwój tych części Miasta, które dają pieniądze. Prezydent 

dodał, że oddajemy prawie dwa i pół razy więcej mieszkań niż kilka lata temu, a ci którzy kupują te 

mieszkania  uważają,  że Piła  ma przyszłość i  tu  inwestują  swoje  pieniądze.  Tutaj  też  inwestują 
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przedsiębiorcy, którzy wydają dziesiątki milionów na swoje zadania.

Radny  Paweł  Dahlke powiedział,  że  zamierza  poprzeć  budżet,  ale  chciałby  się  odnieść  do 

wystąpienia  Prezydenta.  Radny  powiedział,  że  chciałby  przypomnieć,  że  Piła  próbowała  we 

wcześniejszych  latach,  m.in.  w  tym  samym  czasie  co  Wałcz,  podstrefę  specjalnej  strefy 

ekonomicznej, tylko wtedy w przeciwieństwie do Wałcza Piła nie spełniała wymogów, bo wtedy 

wymogiem był  odpowiedni  wskaźnik  bezrobocia,  a  Piła  miała  wtedy zbyt  niski  ten  wskaźnik

- i o tym trzeba pamiętać. Radny powiedział, że Prezydent wspomniał, że trudno Pile konkurować

z lokalizacją np.  przy A2, a niedawno media obiegła informacja,  że przegraliśmy z Jastrowiem 

walkę o inwestycję wiążącą się z nowymi miejscami pracy w liczbie kilkuset, a przez Jastrowie nie 

przebiega  droga  A2.  Odnosząc  się  do  budżetu,  Radny  powiedział,  że  to  nie  jest  zły  budżet

i zamierza go poprzeć, ale chciałby wspomnieć o kilku rzeczach, których jego zdaniem zabrakło

w tym budżecie.  Radny powiedział,  że  jest  wysokie zadłużenie,  co może przerażać,  ale  Radny 

bierze pod uwagę, to że stoimy i progu nowego rozdania związanego z perspektywą unijną, więc 

środki  będą  potrzebne  na  różne  inwestycje.  Radny  powiedział,  że  mamy  budżet  obywatelski

i mieszkańcy się coraz chętniej angażują w ten projekt, ale – co się nie podoba Radnemu – cały 

czas, w dużej  mierze,  to jest  realizacja remontów czy dojazdów, czyli  czegoś, co powinno być

w  gestii  Miasta  i  robione  na  bieżąco  wspólnie  z  radami  osiedlowymi.  Radny  powiedział,  że

w poprzednich latach był taki dobry zwyczaj, że te inwestycje, które nie znalazły się w danym roku 

w budżecie obywatelskim były spisywane na specjalną listę przez Komisję Gospodarki Miejskiej 

wraz  z  przedstawicielami  rad  i  zarządów  osiedli.  Ta  lista  była  kosztorysowana,  budowana 

hierarchicznie i wiadomo było, że jeśli dany projekt nie wszedł do realizacji w danym roku, to jest  

szansa na to, ze w kolejnych latach ta inwestycja będzie zrealizowana. Dzisiaj czegoś takiego nie 

ma. Kolejną rzeczą, której Radnemu brakuje  w budżecie, a mówił już o tym rok i dwa lata temu, 

jest  system  identyfikacji  wizualnej  miasta.  Od  3  czy  4  lat  słyszymy  odpowiedź,  że  jest  to

w przygotowaniu. Pojawił się system informacji dynamicznej, co w pewnej mierze spełni te rolę, 

choć  pewnie  nie  do  końca.  Radny  powiedział,  że  coraz  częściej  mówi  się  w  kontekście  Piły 

używając określenia „smart city”, a w trakcie posiedzenia Komisji radny wybiegają, żeby wrzucić 

złotówkę do parkomatu, bo nie można jak np. w mniejszej Chodzieży zapłacić komórką. Radny 

powiedział, że chciałby przypomnieć, że jest to inwestycja, która nie wymaga żadnych nakładów 

finansowych, a my od kilku lat chodzimy wokół tematu nie wiadomo na co czekając. Nawiązując 

do koncepcji „smart city” Radny powiedział, że chciałby poruszyć temat karty miejskiej, na którą 

wydano określone pieniądze, a za którą nie ma w Mieście osoby odpowiedzialnej. To miała być

i legitymacja studencka i portmonetka, na którą by mogły być przelewane różne dodatki miejskie

i  nic  się  w tym zakresie  nie  dzieje.  Radny powiedział,  że  pierwszy raz się tak zdarzyło,  że w 

budżecie zabrakło środków na wsparcie np. BWAiUP, co roku dokładaliśmy 20, 30 tys. złotych,
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a trzeba pamiętać, że głównie mieszkańcy Piły korzystają z ich oferty. Za każdym razem, kiedy 

było organizowane jakieś wydarzenie była na plakatach informacja, że wydarzenie odbywa się przy 

wsparciu z budżetu Urzędu Miasta. Radny dodał, że nie rozumie nowej koncepcji zatrzymującej 

współfinansowanie BWAiUP. Radny powiedział też, że są takie inwestycje, które się nie znalazły

w budżecie, co akurat Radnego bardzo cieszy – np. nie ma w planach budowy wiwarium. Radny 

Paweł  Dahlke podkreślił  na koniec swojej  wypowiedzi,  że  pomimo wad, o  których wspomniał 

poprze budżet.

Prezydent Piotr Głowski powiedział,  że  jego martwi to,  że nie  udało się  jeszcze w tym roku 

wpisać  do  planu  budowy wiwarium,  bo  to  by  było  dobre  uzupełnienie  oferty  naszego  parku 

miejskiego.  Odnosząc  się  do  tematu  dofinansowania  BWAiUP i  muzeum okręgowego  w Pile, 

Prezydent  powiedział,  że  poinformował  pisemnie  dyrektorów  o  tym,  że  będziemy  wspierać 

konkretne działania, szczególnie dotyczy to muzeum, które prowadzi działania nie tylko na terenie 

Piły,  ale właściwie na terenie całej  północnej Wielkopolski. Chodzi o to, że szczególnie mocno 

chcielibyśmy wspierać  projekty,  które  będą  realizowane  na  terenie  Miasta.  Jeśli  chodzi  o  listę 

projektów  do  wykonania,  Prezydent  powiedział,  że  przez  długi  czas  zbieraliśmy  projekty 

wszystkich potencjalnych zainteresowanych i  było ich na prawie 450 milionów złotych,  z  tego 

należało wybrać i te, które znajdują się w dokumentach, to jest wynik kompromisu. Nie jesteśmy

w stanie zrealizować wszystkiego w dowolny sposób. Jeśli chodzi o parkomaty, to nie jest to takie 

proste.  Nie  jest  prawdą,  że  w tym przypadku  nic  nie  trzeba  zrobić,  tam trzeba  zainwestować 

pieniądze i chcemy to zrobić kompleksowo. Z niektórymi rzeczami czekamy, żeby nie było tak jak 

np. z kartą miejską, że za wdrożeniem karty nie poszło więcej wdrożeń i w pewnym momencie 

ponieważ zmieniają się technologie, to przestają pewne elementy do siebie pasować. W tej chwili 

podchodzimy do projektu przebudowy teleinformatycznego zarządzania miastem. To zrobiliśmy

w Urzędzie  pozbyliśmy się  wszystkiego,  na  czym nie  dało  się  już  dłużej  pracować.  Jesteśmy 

pokazywani  jako dobry przykład  zarządzania  urzędem i  kontaktu  z  mieszkańcami,  jeszcze  bez 

softwara, którego nam brakuje, ale tutaj  duża wina jest po stronie tych instytucji państwowych, 

które wdrażają te rozwiązania, które miały służyć kontaktom mieszkańca z urzędem. Niektórych 

rzeczy  nie  zrobiliśmy,  bo  inaczej  ściągamy pieniądze,  my  nie  bierzemy 5  złotych  za  godzinę 

parkowania, a wtedy inne są wpływy do kasy miejskiej, inne są pieniądze na rozbudowę takiego 

systemu – my prosimy o 50 groszy. Ten system identyfikacji, o którym mówił radny Dahlke jest już 

gotowy od trzech lat, ale cały czas on wypada z planów, bo zawsze jest coś ważniejszego. System 

informacji dynamicznej będzie obejmował i część komunikacyjną i informacyjną, więc on w dużej 

mierze  przejmie  zadania,  których  realizacji  oczekujemy  od  systemu  informacji  przestrzennej. 

Odnosząc  się  do  tematu  budżetu  obywatelskiego,  Prezydent  powiedział,  że  to,  co  robimy jest 

lepsze,  bo  tak  naprawdę  budżet  obywatelski  zastąpił  listę,  o  której  mówił  radny  Dahlke.  Na 
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niektórych  osiedlach  nie  ma  już  w  ogóle  rad  osiedli,  z  którymi  można  konsultować  zadania,

a  powszechność  tego  glosowania  daje  mieszkańcom  możliwość  realnego  decydowania.  To 

mieszkańcy już na początku funkcjonowania budżetu obywatelskiego zwracali uwagę na chodniki, 

bo ich zła jakość, to było coś, co im najbardziej przeszkadzało i to się cały czas potwierdza w tych 

budżetach,  bo  przecież  mogą  mieszkańcy głosować  na  dowolny projekt,  a  mimo  to  cały  czas 

wygrywają  projekty dotyczące  właśnie  m.in.  chodników.  Tam,  gdzie  możemy,  tam realizujemy 

zadania w ramach normalnych inwestycji miejskich, a budżet obywatelski ma być uzupełnieniem 

inwestycji  które prowadzimy,  tak by rozwijając Miasto nie  zapominać o najbliższym otoczeniu

w poszczególnych częściach Piły.

Radny  Paweł  Dahlke powiedział,  że  rozumie,  że  zgłoszonych  inw3stycji  było  na  blisko  pól 

miliarda i  że  nie  wszystko można zrealizować – to  jest  oczywiste.  W poprzednich latach  było 

podobnie, nie było takiego roku, żeby wszystkie propozycje były zrealizowane. Natomiast pewne 

propozycje były kosztorysowane i były ustalane priorytety na lata kolejne. Po decyzjach Komisji 

Gospodarki Miejskiej i rad osiedlowych, mieszkańcy mieli świadomość, kiedy mniej więcej można 

się spodziewać realizacji tych zadań. Radny powiedział też, że kiedy wchodzi się na stronę Piły, to 

widać spory mankament – strona ta jest tylko w języku polskim, co przy naszej internacjonalizacji

i ambicjach związanych ze statusem miasta turystycznego jest niedopuszczalne. Radny powiedział, 

że jeśli wejdzie się np. na stronę główną Berlina, to można ja zobaczyć w języku: niemieckim, 

angielskim,  francuskim,  włoskim,  chińskim,  polskim,  rosyjskim i  tureckim,  a  stronę  Poznania 

można zobaczyć w języku: polskim, angielskim, niemieckim, hiszpańskim, portugalskim, włoskim

i chorwackim. Radny powiedział, że należy zmienić wygląd tej strony pod tym względem.

Radny  Przemysław  Gawroński powiedział,  że  chciałby  dołączyć  do  głosu  radnego  Dahlke

w kontekście dofinansowania instytucji kultury. Odnosząc się do transferowania środków miejskich 

na zewnątrz w odniesieniu do muzeum okręgowego, Radny powiedział, że za chwilę Rada będzie 

podejmować  uchwałę  ws.  pomocy  finansowej  dla  samorządu  województwa  wielkopolskiego

w zakresie pomocy w zakupie księgozbioru dla biblioteki pedagogicznej, która posiada swoje filie 

m.in.  w  Chodzieży,  Czarnkowie,  Trzciance,  Wągrowcu  czy  w  Złotowie,  co  przy  wymianie 

bibliotecznej może również świadczyć o transferowaniu środków.

Prezydent Piotr Głowski powiedział,  że nawiązując do dyskusji  na temat stron internetowych, 

chciałby  zauważyć,  że  to  jest  kwestia  pieniędzy.  Dzisiaj  można  zrobić  wszystko  tylko  trzeba 

zapłacić. Prezydent sprawdził jaki jest budżet Poznania i wynosi on 2 i pół miliarda złotych, a np. 

zadłużenie  Berlina  trzykrotnie  przewyższa  budżet  miasta  –  około  60 miliardów euro.  Powstaje 

pytanie,  czy  my chcemy pójść  tą  drogą.  Warto  dodać,  że  tematy  związane  z  pilską  turystyką
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i  rekreacją  pojawiają  się  w  wielu  miejscach  i  one  są  tłumaczone,  jesteśmy  obecni  na  wielu 

portalach. Uznaliśmy, że strona miejska, ta samorządowa, jest ostatnim miejscem, gdzie się szuka 

informacji na temat ciekawostek turystycznych, że raczej szuka się tych informacji na portalach 

specjalnie  temu  dedykowanych.  Prezydent  dodał  też,  że  ci,  którzy  obsługują  spotkania

z zagranicznymi inwestorami radzą sobie bardzo dobrze.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, zwracając się do radnego Pawła Dahlke, że na początku 

poprzedniej  kadencji  Rady Miasta  został  zawarty  pewien  pakt  pomiędzy Prezydentem Miasta, 

radami osiedli i Komisją Gospodarki Miejskiej, otrzymaliśmy wykaz inwestycji, które miałyby być 

zrealizowane   i  porozumienie  dotyczyło  tego,  że  na  każdym  osiedlu,  w  ciągu  kadencji,  będą 

zrealizowane 2, 3 inwestycje i to zostało zrealizowane. Wtedy, kiedy był zawierany pakt nie było 

jeszcze budżetu obywatelskiego.  Na posiedzeniu Komisji  Gospodarki  miejskiej,  na którym byli 

obecni przedstawiciele zarządów i rad osiedli również pojawiły się propozycje do budżetu Miasta

i te propozycje zostały przedłożone Prezydentowi. Radny powiedział na koniec swojej wypowiedzi, 

że Prezydent nie odpowiedział na zadane przez niego pytanie – chodzi o ul. Bydgoską.

Radny Paweł Dahlke powiedział, odnosząc się do kwestii tłumaczenia strony internetowej Miasta, 

że nie chodzi o to, żeby wszystko tłumaczyć, chodzi o przetłumaczenie podstawowych informacji 

turystycznych np. dla inwestora, a to nie wiązałoby się z wielkimi kosztami dla Miasta. Radny 

powiedział, że jedna z katedr Szkoły Głównej Handlowej w Warszawie od wielu lat wysyła co roku 

ankietę w różnych językach do urzędów w Polsce i sprawdza po jakim czasie przyjdzie odpowiedź

i  na  ile  jest  ona  profesjonalna  i  Piła  zawsze  miała  tym rankingu  bardzo  wysokie  miejsce,  co 

Radnego  bardzo  cieszy.  Radny  powiedział,  że  chodzi  o  to,  iż  klient,  który  trafia  na  stronę 

internetową i klient, który spotyka się potem z urzędnikiem i z nim rozmawia, to z reguły są dwa 

różne rodzaje klientów.

Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  że  zacznie  od  odpowiedzi  na  pytanie  radnego 

Bogusławskiego. W tym roku złożyliśmy dokumenty na część, która jest na odcinku jeszcze do 

wyremontowania – chodzi o skrzyżowanie z ul.  Kusocińskiego, chcemy połączyć ramionami to 

nowe rondo z rondem im. Franciszka Toboły, wejść w ul. Kusocińskiego, pójść w kierunku centrum 

Miasta, a jednocześnie połączyć się z ul. Podchorążych. Mamy złożony wniosek na „schetynówkę”, 

w tej chwili jesteśmy na etapie odwoływania się, zobaczymy jakie będą tego skutki. Gdyby udało 

się  pozyskać dodatkowe środki,  to  przyszły rok to  będzie ten trzeci  etap,  jeżeli  nie  uda się,  to 

będziemy musieli reagować na sytuację finansową, ale założenie jest takie, że raczej w 2016, 2017 

roku  zakończymy  zadanie  związane  z  ul.  Bydgoską.  Odnosząc  się  do  wielkości  budżetu 

przekazywanego mieszkańcom do dyspozycji, to w naszym wypadku jest to około 10%. Prezydent 
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zajrzał przed chwila na stronę Poznania i Poznań ma około dziesięciokrotnie większy budżet od 

naszego – ma dwa i pół miliarda, a na budżet obywatelski jest przeznaczane 15 milionów, powinno 

być  30  milionów,  żeby  był  porównywalny  do  naszego.  To  pokazuje  jak  dużo  środków 

przeznaczamy na  inwestycje  wskazane  przez  mieszkańców.  Prezydent  powiedział,  że  jesteśmy 

faktycznie co roku sprawdzani i jesteśmy w czołówce, chyba w pierwszej dziesiątce na 800, 900 

gmin badanych przez studentów SGH, normalnie dostaje się certyfikat „Gmina na piątkę”, a my ze 

względu  na  to,  że  co  roku  dostawaliśmy przez  ostatnie  lata  taki  certyfikat,  dostaliśmy piątkę

z wykrzyknikiem.

Radny Jan Ficerman powiedział, że jest stosunkowo nowym Radnym, ale widzi, ze trzy prawie 

najważniejsze  osiedla  w  Pile   nie  maja  swoich  rad  osiedlowych,  są  to:  Zamość,  Śródmieście

i Jadwiżyn. Radny powiedział, że rolą Rady Miasta i władz Miasta jest doprowadzenie do tego, 

żeby  każde  osiedle  miało  swoją  radę  osiedlową,  bo  to  jest  ważne  w  przypadku  głosowania

w sprawie budżetu obywatelskiego.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że puste miejsca w czasie debaty o budżecie pokazują też 

zainteresowanie  funkcjonujących  rad  osiedli  i  to  też  trzeba  brać  pod  uwagę,  bo  tak  właśnie 

wyglądały  te  trzy  rady  osiedli.  Radny  Jan  Ficerman  nie  był  w  poprzedniej  kadencji,  ale  my 

przeszliśmy – powiedział Prezydent – walkę o utrzymanie tych rad. Wielokrotnie próbowaliśmy 

zmobilizować mieszkańców tych osiedli, poziom frekwencji, który jest w trakcie tych głosowań jest 

tak niski, że brak udziału mieszkańców jest też wyrażeniem woli. Robienie czegoś w sytuacji, kiedy 

wiemy, jak to wyglądało byłoby wyrzucaniem pieniędzy. Poza tym zmieniły się też czasy, teraz 

mamy możliwości,  jakie  daje mieszkańcom formuła budżetu obywatelskiego.  Sytuację zmieniło 

także to, że Radni są wybierani w okręgach jednomandatowych, bo są oni teraz bliżej mieszkańców

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  18  głosami  „za”,  przy  1  głosie  „wstrzymującym się”  -  uchwała  nr 

XIV/272/15 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 6.

Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2016 r. Opinie RIO. Autopoprawka.

Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła przytoczyła opinię RIO, która stanowi załącznik do 

protokołu.
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Skarbnik powiedziała,  że opinia RIO jest  pozytywna z uwagą przedstawioną w części trzeciej 

uzasadnienia.  Radni  otrzymali  autopoprawkę do projektu uchwały budżetowej  na rok 2016.  Ta 

uwaga była przekazana wszystkim jednostkom samorządu terytorialnego w Wielkopolsce i dotyczy 

finansowania  zadań  zleconych.  Pierwszy  raz  od  kilku  lat  pojawiła  się  informacja  o  braku 

możliwości finansowania zadań zleconych z budżetu jednostek samorządu. W związku z tym, aby 

spełnić wszystkie wymogi formalne musieliśmy część pieniędzy, które i tak będziemy wykładać na 

realizacje zadań zleconych, przenieść z działu - urzędy wojewódzkie,  czyli  działu 750, rozdział 

75011, do działu – administracja publiczna – i tak jest zapisane w autopoprawce.

Skarbnik przedstawiła też uchwałę RIO w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania 

deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Miasta Piły na rok 2016. Ten dokument także 

stanowi załącznik do protokołu.

Skarbnik powiedziała,  że  chciała  sie  odnieść  do  wypowiedzi  radnego  Zbigniewa  Pyziaka, 

dotyczącej sposobu przedstawiania kwestii zadłużenia i planowanych dochodów oraz wydatków. 

Zarówno  w  budżecie  na  bieżący  rok  jak  i  na  kolejne  lata  są  przedstawione  wersje  realne,

a w związku z tym i zapisy dochodów i wydatków są podane na podstawie danych oszacowanych

w bardzo realny sposób i nie ma w tym przypadku żadnych zwiększeń. Skarbnik dodała, że na 

posiedzeniu  Komisji  bardzo  dokładnie  omawiała  ten  temat  i  mówiła,  że  to  zadłużenie,  które

w wartościach kwotowych i procentowych planujemy na ten moment jest maksymalnym i należy 

się  spodziewać umniejszenia tego zadłużenia w kolejnych miesiącach,  po podpisaniu umów na 

dofinansowanie zadań inwestycyjnych i może ono spaść o co najmniej kilka procent bez samej 

spłaty zadłużenia.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  ma  nadzieję,  że 

przyszłoroczny budżet, tak jak dotychczasowe, będzie realizowany z uwzględnieniem konsultacji 

społecznych. Nawet wtedy, kiedy ustawa tego nie nakazywała, takie konsultacje społeczne były 

prowadzone. Odnosząc sie do wielkości zaciągniętych zobowiązań, które przed nami i zadłużenia, 

Przewodniczący powiedział, że źle by było gdybyśmy w nową perspektywę unijną 2014-2020 nie 

wchodzili z takimi mocami przerobowymi. Widać, że mamy duży potencjał, że jest zapas środków 

finansowych, niemądrze byłoby w takiej sytuacji nie skorzystać z tej dźwigni finansowej, która jest 

przed nami, bo taka sytuacja już sie prawdopodobnie nie powtórzy.
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Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  18  głosami  „za”,  przy  1  głosie  „wstrzymującym się”  -  uchwała  nr 

XIV/273/15 stanowi załącznik do protokołu.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Ad 7.

Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2016 - 2018 przedstawił  Mariusz Bednarczyk prezes 

MWiK Sp. z o.o.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Prowadzenie obrad przejmuje Maria Kubica, wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że to, iż MWiK się rozwija na pewno cieszy mieszkańców 

Miasta.  Trzeba  natomiast  uświadomić  naszym  mieszkańcom,  że  to  oni  w  dużym  stopniu 

przyczyniają się do tych inwestycji w formie opłaty za wodę. Był okres kiedy mocno sięgaliśmy po 

środki unijne, dzięki czemu w dużym stopniu kombinat wodociągowy został zrealizowany, dzięki 

czemu  poprawiła  się  jakość  wody,  ale  w  tej  chwili  radny  nie  widzi  zaangażowania  środków 

unijnych,  a  przeważającymi  środkami są środki  własne.  Radny powiedział,  że  dotarli  do niego 

mieszkańcy,  którzy  prosili  o  zainteresowanie  sie  tym,  czy  to  jest  czas,  żeby  wydatkować  tak 

znaczne środki na przenoszenie bazy administracyjnej z ul.  Chopina na ul. Wałecką. Kwota 8,6 

miliona złotych, nawet rozłożona na trzy lata, przeniesie się na kolejne wzrosty opłat za wodę. 

Radny Szutkowski poprosił o odpowiedź na pytanie, na ile planowane działania przeniosą się  na 

wzrost opłat za wodę w tym roku i w latach następnych. Radny powiedział, że prosi, aby Prezes 

przekonał tych, którzy mają te wątpliwości, że ta decyzja jest zasadna.

Prezes Mariusz Bednarczyk powiedział, że inwestycja była przez wiele lat odkładana, ze względu 

na inne potrzeby, ale nie można zapominać o tym, że ta baza przy ul. Chopina nie była budowana

w tym celu, żeby tam znajdowały się Wodociągi, tylko to jest baza odkupiona od bodajże PKS

i w ogóle nie przystaje ona do obecnych realiów jeśli chodzi o standardy, które powinna spełniać. 
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Poza tym na ul. Chopina nie ma żadnych urządzeń wodociągowych, które by uzasadniały obecność 

w tamtym miejscu bazy. Natomiast przy ul. Wałeckiej jest nowa stacja uzdatniania, jest duży teren, 

który  pozwala  przenieść  pozostałe  obiekty  znajdujące  się  przy  ul.  Chopina,  będą  to  obiekty 

nowocześniejsze,  spełniające aktualne normy bezpieczeństwa pracy i komfortu,  bo jednak świat 

idzie do przodu i każdy chciałby pracować w lepszych warunkach. Ta baza ma również pomieścić 

zwiększającą się ilość coraz nowocześniejszego sprzętu. Poza tym, w wyniku tego, że wszystkie 

obiekty będą  w jednym miejscu,  a  obiekt  ma  być  zrobiony zgodnie  z  najnowszymi  normami, 

utrzymanie tego obiektu będzie tańsze. Jeśli chodzi o koszty, jakie spółka poniesie na realizację, to 

Prezes  przypomniał,  że  zamiarem  spółki  było  i  ten  zamiar  będzie  zrealizowany,  aby  po 

przeniesieniu się do nowej bazy sprzedać teren przy ul. Chopina. Prezes Bednarczyk dodał, że jest 

przekonany, że to się uda, a pytanie może dotyczyć kwoty. To jest teren mający około 27 tysięcy 

metrów kwadratowych w prawie samym centrum Miasta i Prezes szacuje, że uda się uzyskać ze 

sprzedaży tego terenu od 4 i pół do 5 i pół miliona złotych, więc można powiedzieć, że w znacznym 

procencie  inwestycja  zostanie  pokryta  ze  środków pochodzących  ze  sprzedaży terenu  przy  ul. 

Chopina.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że Prezes nie odpowiedział na pytanie dotyczące tego, jaki 

to przyniesie  skutek w postaci  podwyżki  cen wody – chociażby w tym roku. Radny dodał,  że 

Prezes nie do końca go przekonał, bo to, że to będzie bardziej nowoczesne nie przeniesie się na 

jakość  wody.  Poza  tym  korzyść  ze  sprzedaży  tej  bazy  w  kwocie  4  i  pół  miliona  wydaje  się 

Radnemu przeszacowana, jeśli będzie 3 miliony, to też będzie dobrze. Jeśli wkładamy w coś ileś 

milionów złotych, to Radny chciałby się dowiedzieć na jakie korzyści finansowe liczymy i w jaki 

sposób to będzie pracować dla dobra wszystkich mieszkańców Piły, bo to oni się składają m.in. na 

tę inwestycję kupując wodę.

Prezes Bednarczyk powiedział, że jeśli chodzi o przełożenie się tej inwestycji na cenę wody, to

w tej chwili trudno jest mu odpowiedzieć dokładnie, bo jeszcze się nie skończył rok obrachunkowy. 

Założenia w kwestii nowej taryfy są już gotowe, natomiast nie ma jeszcze ostatecznych danych, ale 

wszystko wskazuje na to, że w przyszłym roku składnik taryfowy w postaci kosztów amortyzacji 

będzie niższy niż w roku 2015. W związku z tym, ten czynnik nie przyczyni się do wzrostu ceny 

wody.  Prezes  powiedział,  że  w  momencie,  kiedy  baza  zostanie  ukończona,  bo  dopiero  wtedy 

będziemy mogli mówić o amortyzacji i o tym składniku kosztowym, symulacja pokazuje, że nie 

będzie istotnych wzrostów tego składnika, choćby dlatego, że budynki i budowle są amortyzowane 

w dość długim czasie,  bo to  jest  2 i  pół procent  rocznie.  Nie ma zagrożenia,  że budowa bazy 

przełoży się wprost na istotną podwyżkę cen wody i ścieków. Inne czynniki kosztotwórcze będą 

bardziej istotne niż amortyzacja związana z wybudowaniem i oddaniem do użytku nowej bazy. Jeśli 
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chodzi o jakieś konkretne wyliczenia dotyczące tego, czy to się opłaca czy nie, to Prezes chciałby 

przypomnieć,  że takie  samo pytanie padło,  kiedy spółka kupowała dosyć  drogi  specjalistyczny 

samochód do czyszczenia sieci kanalizacyjnych. Trudno wyliczyć opłacalność czegoś takiego, bo 

można  się  też  zastanawiać,  czy  zakup  nowego  wozu  strażackiego  jest  opłacalny i  czy  jest  to 

wyliczalne.  To  są  elementy  niezbędne  do  funkcjonowania  przedsiębiorstwa,  które  zajmuje  się 

zbiorowym zaopatrzeniem w wodę i odbiorem ścieków. Proszę zauważyć – dodał Prezes - że zyski, 

jeśli się w ogóle pojawiają, są na tak niskim poziomie, że trudno mówić o tym, żeby spółka tego 

typu była nastawiona na zysk i swoje działania na ten zysk kierunkowała. Tak nie jest. Dlatego 

Prezes uważa, że budowa bazy jest naturalnym elementem rozwoju przedsiębiorstwa, po to, żeby 

jeszcze lepiej  był  realizowany ten cel,  do którego spółka została  powołana.  Prezes Bednarczyk 

powiedział,  że  chciałby  przypomnieć,  iż  jeśli  chodzi  o  sięganie  po  środki  unijne,  to  jednym

z kryteriów jest procent zwodociągowania lub skanalizowania danego miasta czy gminy. Piła ma

z jednej strony szczęście, a z drugiej nieszczęście. Szczęście polega na tym, że na tle innych miast 

wypadamy  rewelacyjnie,  bo  dostęp  do  usług  związanych  z  wodociągami  ma  w  Pile  99,7% 

mieszkańców Piły.  Jeśli  chodzi  o  dostęp  do kanalizacji  miejskiej,  to  ten udział  wynosi  97,9%. 

Jesteśmy liderem w tej części Polski, ale skutkiem ujemnym jest to, że przy takich wskaźnikach, 

coraz trudniej jest sięgać po środki unijne, bo są one kierowane tam, gdzie te wskaźniki są dużo 

niższe. Oczywiście nie oznacza to, że spółka nie będzie sięgać po te środki. W tej chwili, przy 

nowej perspektywie, bardzo niejasne i płynne są kryteria, którymi będą się kierować dysponenci 

tych środków, ale  jeśli  chodzi  o  budowę bazy,  to  spółka  ma zamiar  wystartować w programie 

LEMUR, w ramach którego przewidziane są środki na realizacje tego typu inwestycji, ponieważ ta 

inwestycja  będzie  miała  charakter  budynku  użyteczności  publicznej,  w  tej  chwili  jest  jeszcze 

wykonywany audyt energetyczny i jego wynik będzie decydował o tym, w jak dużym procencie 

spółka będzie mogła się o te środki ubiegać. Wszystkie przygotowania związane z ogłoszeniem 

przetargu na wykonanie robót uwzględniają to, że będziemy aplikować o te środki, a w związku

z tym, np., przetarg nie będzie ogłaszany w oparciu o regulamin spółki, tylko w oparciu o ustawę

o  zamówieniach  publicznych.  To  też  powoduje,  że  spółka  musi  dużo  staranniej  przygotować 

dokumenty związane z ogłoszeniem przetargu, co też czyni i w związku z tym inwestycja, która 

miała się rozpocząć w roku 2015, rozpocznie się w roku 2016.

Radny  Jacek  Bogusławski powiedział,  że  jako  przedsiębiorca  lubi  znać  konkrety.  Prezes 

powiedział,  że  ta  wybudowanie  nowej  bazy będzie miało mało istotny wpływ na  cenę.  Radny 

powiedział, że dla niego określenie „mało” jest względne i poprosił Prezesa o określenie, czy to 

będzie 1 grosz, 2 grosze czy 3 grosze.
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Prezes Mariusz Bednarczyk odpowiedział, że już wspomniał o tym, że odpowiedź na pytanie, czy 

to  będzie  1  grosz  czy  2  grosze  jest  w  tym  momencie  niemożliwa.  Prezes  dodał,  że  może 

powiedzieć, iż w roku 2016 ten składnik, który jest jednym z wielu składników do obliczania ceny 

wody,  czyli  amortyzacja,  będzie – jak już powiedział  – niższy niż  w roku 2015. Do momentu 

zakończenia tej inwestycji należy się spodziewać, że każdego roku ten czynnik będzie niski, czyli 

być może nawet będzie skutkował tym, że niższe będą zmiany ceny wody niż w przypadku, kiedy 

spółka realizowała większe cele  inwestycyjne i  składnik amortyzacyjny rósł.  Natomiast,  czy to 

będzie  1  grosz  więcej,  czy  np.  1  lub  2  gorsze  mniej,  Prezes  nie  jest  w  stanie  w  tej  chwili  

odpowiedzieć, bo budowanie taryfy to jest bardzo skomplikowane obliczenie i tam bierze się pod 

uwagę bardzo wiele czynników. To nie tylko amortyzacja. Amortyzacja jest jednym z bodajże 8 czy 

9 składników, które są brane do obliczania ceny wody i w związku z tym taryfy.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  15  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIV/274/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 8.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż oraz przyznania pierwszeństwa w nabyciu 

budynku użytkowego (garażu) położonego przy ul.  Krzywej w Pile  na rzecz najemcy omówiła 

Julita Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  15  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIV/275/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 9.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  położonej  przy  ul. 

Wawelskiej  w Pile  w związku z  realizacją  roszczenia  wynikającego  z  art.  209a ust.  1  ustawy

o gospodarce nieruchomościami omówiła  Julita Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki 
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Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  15  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIV/276/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 10.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  położonej  przy  ul. 

Roosevelta 58-60 w Pile w związku z realizacją roszczenia wynikającego z art. 209a ust. 1 ustawy

o gospodarce nieruchomościami omówiła  Julita Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  15  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIV/277/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 11.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  przetargu  nieruchomości 

położonej  przy  ul.  Łowieckiej  w  Pile  przedstawiła  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor  Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny  Jacek  Bogusławski zapytał,  czy  jest  określona  kwota  szacunkowa  dla  sprzedaży  tego 

terenu.
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Dyrektor Julita Grzegrzółka powiedziała,  że każdorazowo cena wywoławcza jest  ustalana na 

podstawie  operatu  szacunkowego,  a  procedura  wygląda  w ten  sposób,  że  dopiero,  kiedy Rada 

wyrazi zgodę na sprzedaż,  zlecana jest  wycena,  w następstwie czego Prezydent ogłasza wykaz 

nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży i tam już ta cena się pojawi. Myślę – dodała Dyrektor 

– że to będzie kwestia dwóch, trzech tygodni.

Radny Jacek Bogusławski zapytał, czy były sprzedawane podobne tereny i jeśli tak, to jaka była 

cena wywoławcza za metr kwadratowy.

Dyrektor Julita Grzegrzółka powiedziała, że były sprzedawane np. tereny parkingowe położone 

w rejonie ul. Mickiewicza i dodała, że Radny może się zapoznać ze szczegółami znajdującymi się 

w rozstrzygnięciu przetargu.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  15  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIV/278/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 12.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  przetargu  nieruchomości 

położonej przy ul. Złotej w Pile omówiła  Julita Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  15  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIV/279/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 13.

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata  2016-2020 przedstawiła  Wanda 
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Kolińska, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Jan Ficerman zapytał, czy przewidziane jest zmienienie formuły posiedzeń Rady Miasta 

Piły na formułę „korespondencyjną”.

Maria Kubica,  wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły odpowiedziała,  że  nic  nie  wie na  ten 

temat.

Radny  Jan  Ficerman powiedział,  że  frekwencja  na  sali  obraża  występujących  w  roli 

przedstawiających projekty uchwał.

Radna  Teresa  Kasior powiedziała,  że  przedstawione  przez  dyrektor  informację  wskazują  na 

bardzo  dużą  rolę  edukacji  w  tej  sferze  życia  społecznego.  Radna  zapytała  ile  osób  będących 

asystentem rodziny jest zatrudnionych w tej chwili w MOPS-ie.

Dyrektor  Wanda  Kolińska odpowiedziała,  że  w  tej  chwili  MOPS  zatrudnia  8  asystentów. 

Dyrektor  powiedziała  też,  że  w  dalszym  ciągu  będą  prowadzone  działania  informacyjne

i edukacyjne zmierzające do zwiększenia stopnia świadomości w kwestii przemocy w rodzinie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  13  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIV/280/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 14.

Projekt  uchwały  w  sprawie  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych  na  rok  2016  omówiła  Ewa  Hołubiec,  dyrektor  Ośrodka  Profilaktyki

i Rozwiązywania problemów Alkoholowych w Pile.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  14  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIV/281/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 15.

Projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Miasta Piły na 2016 rok.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  14  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIV/282/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 16.

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły na 

2016 rok przedstawił Ryszard Małecki, wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej.

Plan pracy Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do protokołu.

Prowadzenie obrad przejmuje Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  15  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIV/283/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 17.

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok omówiła Ewelina Ślugajska, 

skarbnik Gminy Piła.

Lucjan Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  14  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIV/284/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 18.

Projekt  uchwały w sprawie  emisji  obligacji  komunalnych  oraz  określenia  zasad  ich  zbywania, 

nabywania i wykupu omówiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Lucjan Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  13  głosami  „za”,  przy  1  głosie  „wstrzymującym się”  -  uchwała  nr 

XIV/285/15 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 19.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

położonej  przy  ul.  Ogrodowej  w  Pile  omówiła  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor  Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  15  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIV/286/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 20.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  przetargu  nieruchomości 

położonych  przy  ul.  Magazynowej  w  Pile  omówiła  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor  Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami.
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Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

nie omawiała ww. projektu uchwały.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  14  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIV/287/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 21.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie w roku 2016 pomocy finansowej dla 

samorządu  Województwa  Wielkopolskiego  na  zadanie  w  zakresie  obsługi  bibliotecznej  oraz 

zawarcie  stosownej  umowy  przedstawił  Sebastian  Dzikowski,  dyrektor  Wydziału  Oświaty, 

Kultury i Sportu.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  15  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIV/288/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 22.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zasięgnięcia  od  Komendanta  Wojewódzkiego  Policji  informacji

o kandydatach na ławników.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił o zabranie głosu Dorotę Urbańską, 

przewodniczącą zespołu ds. wyboru ławników.

Radna  Dorota  Urbańska powiedziała,  że  chce  przedstawić  stanowisko  zespołu  do  wyboru 

ławników w sprawie,  czy zgłoszenia  kandydatów na  ławników wpłynęły w terminie  oraz,  czy 

spełniają wymogi formalne. Zespół do zaopiniowania kandydatów na ławników został powołany 

uchwałą Rady Miasta Piły z dnia 30 czerwca. Wybory ławników odbywają się na podstawie ustawy 

z  27  lipca  2001  roku  oraz  rozporządzenia  Ministra  Sprawiedliwości  z  9  czerwca  2011  roku

w  sprawie  sposobu  postępowania  z  dokumentami  złożonymi  radom  gmin,  przy  zgłaszaniu 

kandydatów na  ławników oraz  wzoru  karty  zgłoszenia.  Zadaniem zespołu,  zgodnie  z  art.  163 

paragraf 2 wymienionej  ustawy, jest  wypracowanie i  przedstawienie na sesji  rady gminy opinii

34



o  zgłoszonych  kandydatach,  w  szczególności  w  zakresie  spełnienia  przez  nich  wymogów 

określonych w ustawie. W związku z tym, że Rada Miasta Piły zobowiązana jest w drodze uchwały 

pozostawić bez dalszego biegu zgłoszenia kandydatów na ławników, które wpłynęły po terminie, 

czyli  po  14  grudnia,  a  także  te,  które  nie  spełniają  wymagań  formalnych,  zespół  przygotował 

stanowisko ws. zgłoszeń na kandydatów ławników.  Prezes Sądu Okręgowego w Poznaniu Henryk 

Komisarski  pismem  z  dnia  12  listopada  2015  roku,  skierowanym  do  Urzędu  Miasta  Piły 

poinformował  o  ustalonej  przez  Kolegium  Sądu  Okręgowego  w  Poznaniu  liczbie  ławników 

wybieranych  przez  Radę  Miasta  Piły  do  poszczególnych  sądów  w wyborach  uzupełniających. 

Prezes  Sądu  Okręgowego  w  Poznaniu  zwrócił  się  z  pismem  o  przeprowadzenie  wyborów 

uzupełniających  ławników  do  Sądu  Okręgowego  w  Poznaniu  -  Ośrodek  Zamiejscowy w  Pile 

poprzez  dokonanie  wyboru  40  ławników  do  rozpoznawania  spraw  cywilnych  I  instancji 

powierzonych sądom okręgowym z obszaru właściwości Sądów Rejonowych w: Chodzieży, Pile, 

Trzciance,  Wągrowcu  i  Złotowie,  z  wyłączeniem spraw  z  zakresu  prawa  pracy  i  ubezpieczeń 

społecznych oraz do Sądu Rejonowego w Pile poprzez dokonanie wyboru 22 ławników w tym 19 

do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy. Termin zgłaszania kandydatów upłynął 14 grudnia 

2015 roku. O terminie oraz o sposobie dokonywania zgłoszeń informowana była opinia publiczna 

przez  zamieszczenie  stosownych  informacji  na  stronie  internetowej  oraz  na  stronie  serwisu 

społecznościowego Facebook oraz na stronie Rady Miasta Piły. Uprawnione podmioty oraz grupy 

obywateli  zgłosiły:  do  Sądu  Okręgowego  w  Poznaniu  -  Ośrodek  Zamiejscowy  w  Pile  –  30 

kandydatów,  do  Sądu  Rejonowego  w  Pile,  do  orzekania  w  sprawach  z  zakresu  prawa  -  19 

kandydatów, do orzekania w pozostałych sprawach – 2 kandydatów. Po przeanalizowaniu zgłoszeń 

pod kątem tego, czy wpłynęły w ustalonym terminie – zespół stwierdza, że wszystkie zgłoszenia 

wpłynęły w ustalonym terminie.  Po przeanalizowaniu zgłoszeń pod katem spełnienia  wymagań 

formalnych, o których mowa w artykule 162 paragraf 2 do 5 ustawy o ustroju powszechnych – 

zespół  stwierdza,  że  wszystkie  zgłoszenia  spełniają  wymagania  formalne  zawarte  w powyższej 

ustawie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  15  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XIV/289/15  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 23.

Przedłożenie planów pracy stałych Komisji Rady Miasta Piły na 2016 rok.
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Lucjan Szutkowski, przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta przedstawił plan pracy 

Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta na rok 2016.

Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej przedstawił  plan  pracy 

Komisji Gospodarki Miejskiej na rok 2016.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych przedstawił plan pracy 

Komisji Spraw Społecznych na rok 2016.

Plany pracy stałych komisji Rady Miasta Piły stanowią załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział,  że  ma sugestię  dla  przewodniczących komisji, 

planujących wspólne spotkania na osiedlach,  na których nie  ma rad osiedli,  aby – jeśli  jest  to 

możliwe,  spowodowanie,  żeby  pojawili  się  np.  nasi  strategiczni  partnerzy,  przedstawiciele 

spółdzielni, parafii czy innych organizacji, ci którzy wywierają istotny wpływ na funkcjonowanie 

danego osiedla.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że dziękuje za sugestię i dodał, że Radni rozmawiali o tym 

na  posiedzeniu  Komisji  Gospodarki  Miejskiej,  dlatego  też  na  pierwsze  spotkanie  Komisji 

zaplanowane na marzec, na osiedlu Śródmieście, zostaną zaproszeni wszyscy Radni z tego osiedla

i  wszystkie  osoby,  które  chcą  pracować dla  tego osiedla.  Przewodniczący Komisji  Gospodarki 

Miejskiej  dodał,  że  w Komisji  jest  też  Radny,  któremu bardzo  zależy na  tym,  aby na  osiedlu 

Jadwiżyn powstała  rada  osiedla  i  że  będzie  wsparcie  w celu  zmobilizowania  inicjatywy z  tym 

związanej na innych osiedlach, na których nie ma rad osiedli.

Ad 24.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie.

Ad 25.

Wolne głosy, wnioski i informacje.
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Radny  Jacek  Bogusławski powiedział,  że  zwrócili  się  do  niego  mieszkańcy  osiedla  Górne,

z pismem pod którym są 62 podpisy i poprosili Radnego o przedstawienie tej sprawy na forum 

Rady. Podpisani mieszkańcy ulic: Salezjańskiej i Prusa, zwracają się z prośbą, żeby radny zgłosił 

kwestie  dotyczące  zagrożenia  bezpieczeństwa  w  ruchu  pieszych  i  pojazdów  samochodowych,

a  także  zwierząt  domowych.  Mieszkańcy  piszą,  że  należy  ograniczyć  prędkość  pojazdów 

samochodowych na ul. Salezjańskiej, pokonujących ostry zakręt w lewo znajdujący się w pobliżu 

miejscowego kościoła z obecnego ograniczenia do 40 km/h do 20 km/h, znak zezwalający na tak 

dużą prędkość obowiązuje na całym długim i wąskim odcinku jezdni, przy którym z jednej strony 

usytuowane są miejsca parkingowe, a po drugiej stronie znajduje się wysokie ogrodzenia cmentarza 

i  parku.  Podobne ograniczenie  –  jak  piszą  dalej  mieszkańcy –  wydaje  się  także  konieczne  na 

sąsiedniej  wąskiej  i  krótkiej  ul.  Prusa.  Za  celowe,  ze  względów  bezpieczeństwa,  mieszkańcy 

uważają wybudowanie na obu tych ulicach tzw. progów, wymuszających na kierowcach zwolnienie 

prędkości. Mieszkańcy piszą też, że należy wprowadzić na ulicach: Prusa i Salezjańskiej zakaz,

a przynajmniej ograniczenie manewrowania dotyczące pojazdów oznaczonych literą „L”, zdarza się 

bowiem,  że  w  ciągu  jednego  dnia  wykonują  one  często  nawet  kilkaset  takich  manewrów, 

powodując  niekiedy  uszkodzenia  zaparkowanych  przy  tych  ulicach  samochodów,  a  nawet 

potrącając i  raniąc pieszych – ostatnio takie zdarzenie miało miejsce kilka tygodni temu na ul. 

Prusa. Radny Bogusławski powiedział, że w złożonej w tej sprawie wczoraj interpelacji zapytał, 

czy  jest  możliwe  podjęcie  szybkich  działań,  które  miałyby  na  celu  zrealizowanie  próśb 

mieszkańców. Radny dodał,  że  domyśla  się,  iż  sprawa będzie  musiała  także  trafić  do  Komisji 

Bezpieczeństwa  przy  Staroście,  ale  zgłaszając  tę  sprawę,  spełnił  prośbę  mieszkańców  osiedla 

Górne.  Radny  powiedział  też,  że  na  początku  dzisiejszej  sesji  był  miły  moment  dotyczący 

jubileuszy  firm,  działających  na  naszym  terenie.  Radny  powiedział,  że  ostatnio  rozmawiał

z przedstawicielami innych firm, które może nie prowadzą tak długo działalności i wskazywali, że 

brakuje im dostrzeżenia przez Radę Miasta Piły i przez całe społeczeństwo, dostrzeżenia sukcesów, 

które odnoszą w skali kraju czy świata. Radny Bogusławski powiedział, że chciałby zaproponować, 

żeby  w  formie  uchwały  czy  specjalnej  informacji  przygotowywanej  po  posiedzeniu  Komisji 

Gospodarki Miejskiej przedstawiać osiągnięcia pilskich i okolicznych firm, żeby można wspomnieć 

o nich  podczas  sesji.  Radny powiedział,  że  chciałby poinformować,  że Agencja Promocyjno – 

Handlowa Mini Max Sp. j.  z Piły otrzymała Złoty Znak Jakości „ Nasze Dobre Wielkopolskie 

2015”. Jest to wyróżnienie przyznane firmie za płyn do mycia naczyń „Giguś”. Radny powiedział, 

że należy się cieszyć, że są u nas takie firmy, otrzymujące tak wysokie wyróżnienia. Pod Piłą działa 

też firma PLASTWIL Sp. j., jej prezes Izabella Wałkowska została kobietą 2015 roku i pisze się

o niej w biznesowej prasie. Radny dodał, że warto wyróżniać osoby, które funkcjonują w naszym 

regionie.

37



Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  należy  wspierać 

przedsiębiorców  wszelkimi  dostępnymi  instrumentami,  a  szczególnie  tych  pilskich. 

Przewodniczący powiedział  jednak,  że nie  mamy instrumentów do monitoringu  i  dodał,  że  nie 

wyobraża sobie bezpiecznej formuły, która pozwoliłaby rozwiązać tę kwestię.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że wspomniał o tym, bo wie, iż nie wszyscy przedsiębiorcy 

są  członkami  Izby  Gospodarczej  Północnej  Wielkopolski,  a  zauważyliśmy  –  dodał  radny 

Bogusławski  – że są  promowane te,  które są członkami i  one są nagradzane.  Dzisiaj  był  miły 

wyjątek, kiedy firma „Best” została przez Prezydenta uhonorowana. Przewodniczący powiedział, 

że dobrze by było znaleźć formułę pozwalającą na uhonorowanie także tych firm, które nie są 

członkami Izby,  a których działalność chcielibyśmy docenić.  Te firmy płacą duże podatki,  dają 

zatrudnienie wielu mieszkańcom i powinniśmy ich docenić.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że my ich dostrzegamy, ale partnerami do rozmów 

są  właśnie  organizacje  pozarządowe,  które  skupiają  przedsiębiorców,  bo  my nie  mamy często 

możliwości dostrzeżenia sukcesu każdego podmiotu funkcjonującego na naszym terenie. Ta sama 

sytuacja  dotyczy  organizacji  pozarządowych.  Dlatego  powołaliśmy Gminną  Radę  Działalności 

Pożytku Publicznego, żeby poprzez ten podmiot mieć kontakt z naszymi partnerami społecznymi, 

bo  trudno,  żeby  każdy  z  Radnych  znał  wszystkie  organizacje  pozarządowe,  tym  bardziej,  że 

zainteresowania radnych są różne. Ta sama sytuacja dotyczy przedsiębiorców. Są inne podmioty, 

poza Izbą Gospodarczą Północnej Wielkopolski, które zajmują się współpracą z przedsiębiorcami

i na drodze oczywistego dialogu już dzisiaj Przewodniczący apeluje o kontakt, po to żeby Rada 

mogła dostrzegać tych, którzy zasługują na wyróżnienie.

Radny  Jacek  Bogusławski powiedział,  że  ma  wrażenie,  że  zależy  nam  tylko  na  tym,  żeby 

przychodzili nowi klienci, nowi inwestorzy, a przecież najcenniejsi są ci, którzy działają już u nas

i płacą tu taj podatki. Warto ich także docenić.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział,  że  chciałby wesprzeć głos radnego Bogusławskiego w 

kwestii interpelacji dotyczącej ulic: Salezjańskiej i Prusa. Radny powiedział, że w pełni podziela 

poglądy przedstawione w piśmie przez mieszkańców. Radny powiedział, że chciałby też poruszyć 

inną  kwestię.  Zbliżają  się  święta  i  jest  to  też  okres  egzaminu  dla  służb  komunalnych.  Radny 

Szutkowski poprosił Prezydenta, żeby uczulić te służby, zwłaszcza w zakresie prac porządkowych. 

Firmy te powinny do ostatniej chwili pracować, bo ludzie przed świętami robią duże porządki i jeśli 

to nie zostanie wywiezione, to ten bałagan zostanie na cały czas świąt.
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Radna  Maria  Kubica powiedziała,  że  jeszcze  w  poprzedniej  kadencji  Rady,  zwróciła  się

z interpelacją w sprawie budowy chodnika i oświetlenia na ul. Kalina i chciałaby powiedzieć, że 

chodnik  już  jest  i  jest  oświetlenie.  Mieszkańcy  są  bardzo  zadowoleni  i  Radna  chciałaby 

podziękować Prezydentowi za wykonanie tego zadania.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział,  że także chciałby podziękować Prezydentowi za to, że 

stało się to, o co zabiegano wiele lat. Radny wyjaśnił, że chodzi o plac zabaw, boisko, w rejonie ul.  

Komuny Paryskiej,  które  będzie  służyło  mieszkańcom zasobów komunalnych i  spółdzielczych. 

Przed  świtamy  skończyliśmy  też  –  powiedział  Lucjan  Sutkowski  –  prace  związane

z uporządkowaniem ul. Wyrzyskiej.

Radna  Teresa  Kasior powiedziała,  że  cieszy  się,  że  będzie  można  podziękować  tym,  którzy 

zbierali podpisy pod projektami do budżetu obywatelskiego i dlatego chciałaby zaprosić 29 grudnia 

o godzinie  16 na spotkanie,  które odbędzie się  na wspomnianym boisku, na którym rozegrane 

wtedy zostaną pierwsze mecze.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że dwa tygodnie temu, na prośbę dyrektora gimnazjum nr

5 w Pile i przewodniczącego rady rodziców w tej szkole, został Radny zaproszony do tej szkoły po 

to, żeby mógł przyjrzeć się temu, jak ta szkoła funkcjonuje i jakie są potrzeby. Po kilku dniach, 

Radny dowiedział się, że jego wizyta była odczytana jako element przygotowania do likwidacji 

tego gimnazjum. Radny Bogusławski dodał, że chciałby uspokoić i zapewnić, że jego wizyta miała 

na celu wsparcie gimnazjum i chodziło o rzetelne przedstawienie potem Prezydentowi i Komisji 

potrzeb tej placówki.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piła powiedział,  że  sytuacja  jest  dynamiczna

i pewnie nie wiemy do końca, czego możemy się spodziewać.

Krzysztof  Szewc,  zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły powiedział,  że  trudni  jest  kogokolwiek 

uspokoić, ale trudno też mówić, że cokolwiek będzie likwidowane, bo sytuacja nie jest zależna od 

nas.  To  w  jaki  sposób  będzie  funkcjonowała  oświata  w  najbliższych  latach  w  tej  chwili

w niewielkim stopniu zależy od nas. Jeśli zmiany nie będą zachodzić, to funkcjonujemy w takim 

samym układzie,  w jakim funkcjonowaliśmy do tej  pory.  Jeśli  natomiast  nastąpią  jakiekolwiek 

zmiany  ustawowe,  to  będziemy  musieli  się  do  tych  zmian  odpowiednio  dostosować.  To 

ustawodawca będzie decydował o tym, jak będzie wyglądało szkolnictwo w najbliższych latach, 

aczkolwiek – dodał prezydent Szewc - apel prezydenta Głowskiego, który został skierowany do 

minister Anny Zalewskiej, postulował bardzo wnikliwe rozważenie planowanych zmian, a poza 
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tym prowadzona jest akcja zbierania podpisów pod petycją mającą na celu rozważenie przez Sejm 

proponowanych zmian.

Radny  Zbigniew  Pyziak powiedział,  że  chciałby  zaapelować  do  mieszkańców o  to,  aby byli 

bardziej rozważni w kontekście używania fajerwerków i innych środków pirotechnicznych. Radny 

powiedział,  że  chciałby  też  odczytać  dwa  zdania,  które  obligują  Straż  Miejską  do  działania

i wyjaśnił, że tak stanowi art. 51 kodeksu wykroczeń: „ Kto krzykiem, hałasem, alarmem lub innym 

wybrykiem  zakłóca  spokój,  porządek  publiczny,  spoczynek  nocny  albo  wywołuje  zgorszenie

w miejscu publicznym, podlega karze aresztu (orzekanej w wymiarze od 5 do 30 dni) , ograniczenia 

wolności  (trwa 1 miesiąc)  albo grzywny (wymierzanej  w wysokości  od 20 do 5000 złotych)”. 

Radny Pyziak dodał, że używanie środków pirotechnicznych 31 grudnia i 1 stycznia nie narusza 

zapisów wymienionego wyżej zapisu. Radny Zbigniew Pyziak dodał, że chciałby też zaapelować 

do sprzedawców, żeby nie sprzedawali materiałów pirotechnicznych nieletnim. Radny powiedział 

też,  że po raz czwarty mieszkańcy ul. 1 Maja 4 proszą o obiecaną termomodernizację swojego 

budynku.

Ad 26.

Zamknięcie obrad.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły złożył życzenia z okazji Świąt i Nowego 

Roku.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta 

Piły zakończył obrady XIV sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła:   Przewodniczący Rady Miasta Piły

Małgorzata Leśniak   (-) Rafał Zdzierela

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły

    (-)Maria Kubica
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